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مدیرکل منابع طبیعی استان اصفهان خبر داد:

۲۵ اردیبهشت روز شکست قرق

رئیس دبیرخانه اصفهان پایتخت فرهنگ پهلوانی در همایش ایرانی پهلوان؛

سلام به پهلوانی، خداحافظی با معضلات اجتماعی است
2

سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان از 
تصویب لایحه دو فوریتی استفاده رایگان دختران 
از بعضی اماکن تفریحی تحت نظارت شهرداری 
به مناسبت روز دختر خبر داد. به گزارش خبرنگار 
ایمنا، علی صالحی در گفت وگوی خبری پس از 
هشتادوششمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر 
اصفهان درباره لوایح و طرح های بررسی شده اظهار 
کرد: در جلسه این روز لایحه اعمال ماده ۹ برای 
آزادسازی چند پلاک در مسیر رینگ چهارم ترافیکی 
مورد بررسی قرار گرفت که با توافق صورت گرفته، 
چند پلاک تبدیل به یک پلاک شد و لایحه پس 
از اصلاح به تصویب اعضای شورای اسلامی شهر 

اصفهان رسید.
وی افزود: فهرست تملک باقی مانده املاک واقع 
در دپوی خط دو متروی اصفهان برای اعمال ماده 
۹ در دستور کار این روز شورا قرار داشت، این لایحه 
یک فوریتی در جلسه هفته گذشته کمیسیون های 
تخصصی به بحث گذاشته و در نهایت این روز در 

صحن علنی شورا مصوب شد.

سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: 
توافق نامه ای برای آزادسازی کندرو خیابان سلمان 
فارسی )مشتاق سوم( بررسی شد؛ در این راستا با رفع 
اشکالات مطرح شده در جلسه قبل شورا، این روز به 
طور مجدد این موضوع در جلسه مطرح شد و با قید 
تملک باقی مانده زمین که بخشی از آن در طرح 
تعریض کنارگذر سلمان فارسی است، تصویب شد 
که با اجازه شهرداری مورد استفاده خدماتی واقع شود.
وی در خصوص بررسی پیشنهاد پژوهش پنج پروژه 
در خصوص زاینده رود و تبعات زیست محیطی 
آن اظهار کرد: این پژوهش ها برای دست یابی به 
مستندات محکمه پسند و پیگیری مطالبات و حقوق 
مردم اصفهان در محاکم قضائی و علمی در خصوص 
زاینده رود مورد بررسی قرار گرفت که در نهایت سه 
پروژه پژوهشی از این پنج پروژه که قابلیت کاربردی 

بیشتری دارد، این روز در صحن به تصویب رسید.
صالحی ادامه داد: عملکرد شورای اسلامی شهر، 
اصلاح بودجه ۱۴۰۱ و بودجه ۱۴۰۲ برای ارسال 
به شورای اسلامی استان نیز در جلسه این روز به 

تصویب رسید.
وی درباره لایحه دو فوریتی مرتبط با روز دختر که از 
جانب شهرداری با پیشنهاد شورای اسلامی شهر تهیه 
شده است، گفت: این لایحه مورد بررسی قرار گرفت و 
به تصویب رسید که بر اساس آن اماکن تحت نظارت 
سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری در 
حوزه موزه ها و اماکنی که قابلیت بازدید دارند، مانند 
باغ گل ها، باغ خزندگان، باغ صدف ها، باغ پرندگان 
و باغ بانوان و کتابخانه ها به صورت رایگان در اختیار 
دختران شهر قرار می گیرد، همچنین رویدادهایی با 
۱۱۰ جایزه برای دختران توسط سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی با محوریت بازی و تفریح پیش بینی 

شده است.
سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: دو 
فوریت و اصل لایحه با قید پیشنهاداتی به تصویب 
رسید که امیدواریم پایه گذار یک جشن پرشکوه 
برای دختران شهر اصفهان باشیم؛ این لایحه پس 
از تصویب برای طی مراحل قانونی به فرمانداری 

اصفهان ارسال شد.

سخنگوی شورای شهر اصفهان خبر داد:

 هدیه روز دختر شهرداری اصفهان 
 استفاده رایگان دختران از بعضی اماکن تفریحی 
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نماینده مردم گلپایگان در مجلس:

 پالایشگاه پلاسمای خون 
راه اندازی شود

در اجلاس رؤسای دانشگاه ها هشدار داد:

 خطر از دست رفتن جایگاه علمی ایران 
در منطقه

مدیر منطقه 3 شهرداری اصفهان خبر داد:

 پیشرفت ۷0 درصدی گذرگاه تاریخی 
و گردشگری خورشید
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معاون فنی مرکز بهداشت اصفهان هشدار داد:

 میزان باروری در اصفهان
 کمتر از نرخ جایگزینی جمعیت

چهره روز

رئیس ستاد انتخابات استان تاکید کرد:

 داوطلبان انتخابات مجلس 
تا ۲۵ خرداد استعفا دهند

2

رئیس ستاد انتخابات استان با بیان اینکه داوطلبان حضور در انتخابات 
مجلس شورای اسلامی از ۱۹ تا ۲۵ آذر امکان ثبت نام دارند، گفت: 
داوطلبان انتخابات مجلس شورای اسلامی چنانچه در سمتی قرار 

دارند باید تا ۲۵ خرداد ماه استعفای خود را اعلام کنند.

صفهان
منبع: اخبار ا

شـکی نیسـت کـه رسـانه وظیفـه اطلاع رسـانی  
شـفاف دارد و بایـد واقعیـت را بـه دور از حاشـیه و 

دروغ پـردازی بـه مـردم اطـلاع دهـد.
در واقـع رسـانه ها وظیفـه اصـلاح امـور رادارنـد 
تـا بـا انعـکاس اقدامـات خـوب افـراد نسـبت بـه 
گسـترش امور مناسـب اقدام کننـد. در این مسـیر 
نقد وجـود دارد؛ نقـد منصفانه این نیسـت که فقط 
عیب یابی و کوتاه بینی داشـته باشـیم که این گونه 
نقدها به نوعـی بیماری اسـت و باید درمان شـود و 

رسـانه ها تنها بایـد واقعیـت را پوشـش دهند.

نقـد شـاخص و عیـار دارد و آفـت امـروز برخـی 
رسـانه های مـا بدگویـی، بدبینـی، نـگاه بـد، 
اعتـراض بیهـوده و یک سـونگری اسـت و امروزه 
شـاهد هسـتیم کـه برخـی از رسـانه ها بـه قدری 
بدگویـی می کننـد کـه انـگار هیـچ اقـدام مثبتی 
صـورت نگرفتـه و از سـویی دیگـر ممکن اسـت 
آنقـدر تعریـف کنند کـه از سـویی، دیگـر اقدامات 
را بـزرگ جلوه دهند. بـه همه این دلایل پیشـنهاد 
می کنـم در تمام طرح هـای شـهرداری و مدیریت 
شـهری پیوسـت رسـانه ای ایجـاد شـود و قبـل از 

اجـرا، مـردم از اهـداف این طـرح و شـیوه های آن 
اطـلاع یابنـد چراکـه اگر مـردم بـه هـدف اجرای 
طرح علـم پیـدا کننـد قطعـاً مدیریـت شـهری را 
در پیشـبرد اهـداف کمـک می کننـد. بیاییـد بـاور 
کنیم که مـردم از ناهماهنگی موجـود میان میراث 
فرهنگی و شهرداری ناراحت هسـتند و لازم است 
اطلاع رسـانی لازم را بـه مـردم انجـام شـود و هر 
گونـه معضلـی را بـا نـگاه صحیـح اطلاع رسـانی 
کنیم تا بـا دریافت بازخوردها و نقدها شـهر بهتری 

داشـته باشیم.

ضرورت پیوست رسانه ای برای مدیریت شهرها

فرهاد امین صدری
سرمقالـــه

محقق و شهرپژوه 
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خواص شگفت انگیز آلوچه سبز

9 Amazing Health 
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« آگهی تجدید مزایده عمومی»
شهردارى زاینده رود در نظر دارد نسبت به مزایده عمومى طبق مشخصات زیر اقدام نماید.  

1-موضوع مزایده: فروش یک دستگاه پرس زباله مستعمل با 50٪ استهلاك، سالم و آماده بکار به ظرفیت 6 مترمکعب قابل نصب بر روى کامیون هاى خاور 
و ایسوزو 8 تن

2-واریز 100,000,000 ریال بابت سپرده شرکت در مزایده
3-در صورت انصراف برندگان اول تا سوم سپرده آنان به نفع شهردارى ضبط مى گردد.

4-زمان و محل دریافت اسنادمزایده: از روز سه شنبه مورخ 1402/2/19 لغایت 1402/2/25 صرفاً از  طریق سامانه ستاد
6-تاریخ گشایش پاکتها : روز یکشنبه مورخ 1402/3/7 5-مهلت ارسال پیشنهادات: روز شنبه مورخ 1402/3/6  

7- کلیه اطلاعات مربوطه در اسناد مزایده و سامانه ستاد بارگذارى گردیده است.

على اکبر محمودى-  شهردار زاینده رود                                                                               

نوبت دوم

شناسه آگهى: 1493219

تلفن دفتر مرکز تهران: 88016649 - 88356308-  021          
فاکس: 88353297- 021

روابط عمومى: 021-88356281   

 امور شهرستان ها:031-32274694  
موبایل:09131130553

فاکس: 031-32274511

تلفن دفتر مرکز تهران: 
تلفن سفارش آگهى

pwa.agahinaslefarda.ir
قابل توجه شهروندان گرامى آیا مى دانید با مفقود شدن مدارك شناسایى خود ممکن است شما به عنوان مجرم شناخته 

شوید؟



در شـــهر

Isfahan News

 خبر

پرتره، بازتابی از روح 
زمانه است؛

دیدنی تر شدن 
»چهره ها« در گالری 

اکنون

محور اصلـی نمایشـگاه »چهره هـا« که 
ایـن روزهـا در گالری اکنـون برپاشـده، 
انسـان اسـت و به گفتـه نقاش ایـن آثار، 
هـر پرتـره بازتـاب زمانـه خـود اسـت و 
علاوه بر چهـره فـردی، به منزلـه چهره 

زمانـه نیـز تلقی می شـود.
محمـد آتش پـور دربـاره نقاشـی های 
ارائه شـده خـود در ایـن نمایشـگاه، بـه 
ایسـنا گفـت: موضـوع آثـار نمایشـگاه 
»چهره هـا« پرتـره آدمـی اسـت؛ درواقع 
انسـان، محـور اصلـی ایـن نمایشـگاه 
اسـت و همـه آثـار ارائه شـده نیـز بـا 
زیسـت انسـانی مرتبـط بـوده و در قالب 
تصویـر  بـه  اجتماعـی  موضوع هـای 

کشـیده شـده اند.
او ادامـه داد: بعضـی از پرتره هـای 
ارائه شـده در این نمایشـگاه، انسـان های 
آسـیب دیده ازنظـر مسـائل روحـی و یـا 
جسمی است و سـعی شـده که نقاشی ها 
غم، مـرگ و مضامینـی از این نـوع را به 

مخاطـب منتقـل کند.
ایـن هنرمنـد نقـاش بیـان کـرد: پیرمرد 
و جمجمه هـا، مـرد تـک چشـم، انسـان 
و شـهر و نیـز سـندروم داون، برخـی از 
عنوان هـای پرتره هـای تصویر شـده در 
نمایشـگاه چهره ها اسـت که با اسـتفاده 
از تکنیـک آکریلیـک و رنـگ و روغـن 
و در ابعـادی بـا طـول ۱۰۰ و عـرض ۷۰ 
سـانتی متر ترسیم شـده و در معـرض دید 

بازدیدکننـدگان قرارگرفته انـد.
آتش کـه پیش از ایـن در چند نمایشـگاه 
نمایشـگاه  و  حضورداشـته  گروهـی 
چهره هـا و اولیـن تجربـه او به عنـوان 
یـک نمایشـگاه انفـرادی اسـت، بیانیـه 
ایـن نمایشـگاه را پاسـخی بـه پرسـشِ 
و  برشـمرد  پرتـره  انتخـاب  یـیِ  چرا
گفـت: همان طـور کـه در بیانیـه آمـده، 
پرتـره، یکـی از عام تریـن و کهن تریـن 
اشـکال هنـری اسـت کـه بـه مطالعـه 
مـردم، دیگـران یـا خـود می پـردازد. 
پرتره پـردازی از جهاتـی درک و کشـف 
چیسـتی انسـان اسـت. هر پرتره بازتاب 
زمانـه خود به شـمار مـی رود و عـلاوه بر 
چهـره فـردی، به منزله چهـره زمانـه نیز 
تلقـی می شـود. در میـان انـواع ژانرهای 
تصویـری، پرتـره بـه نحـو مسـتقیم و 
صریح تـری بـه غیـاب و درعین حـال 

حضـور فـرد اشـاره دارد.
او اضافـه کـرد: اغلـب کوشـیده ام در 
تجسـم مدل هـا جنبه هایـی از منـش 
اخلاقـی، زندگـی عاطفـی و شـخصیت 
آن هـا را منتقـل کنـم. پرتره ها بیننـده را 
به عنـوان یـک پاسـخ دهنده، با پرسشـی 
درگیـر می کنـد کـه پرتره پـرداز مطـرح 
کـرده اسـت: »آن تویـی کـه من بـه آن 
می نگـرم کیسـت؟ چگونـه می توانـم او 

را بشناسـم؟«
بـه گـزارش ایسـنا، علاقه منـدان بـرای 
بازدیـد از نمایشـگاه نقاشـی »چهرهـا« 
می تواننـد تا ۲۶ اردیبهشـت ماه، سـاعت 
۱۶ تـا ۲۰ بـه گالـری اکنـون واقـع در 
اصفهـان، خیابـان مارنـان، پـلاک ۱۵۳ 

مراجعـه کننـد.

محمدرضا جان نثاری رئیس ستاد انتخابات استان و معاون، سیاسی امنیتی و 
اجتماعی استانداری اصفهان درنخستین جلسه رسمی ستاد انتخابات استان 
اصفهان اظهار داشت: بیست و یکم اردیبهشت ماه احکام رؤسا و کمیته های ستاد 
انتخابات استان توسط استاندار اصفهان صادر و در این راستا صبح امروز بدون فوت 

وقت، نخستین جلسه رسمی ستاد انتخابات استان با حضور اعضاء تشکیل شد.
وی با اعلام اینکه در یازدهم اسفندماه سال جاری انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری و مجلس شورای اسلامی را به صورت هم زمان در استان برگزار خواهیم 
کرد، افزود: فرایند انتخابات نیازمند برنامه ریزی های متعددی است که باید به 
درستی و در چهارچوب قانون رقم بخورد تا شاهد انتخابات باشکوهی باشیم و 
برگ زرین دیگری بر افتخارات نظام جمهوری اسلامی که نظامی مردم سالار 

دینی است افزوده شود.
جان نثاری با تأکید بر اینکه مکلف و موظف هستیم در چهارچوب قانون زمینه های 
برگزاری انتخاباتی پرشور را رقم بزنیم و راهبرد انتخابات همان چهار راهبردی است 
که رهبر انقلاب فرموده اند، تصریح کرد: بر این اساس باید انتخابات در کمال امنیت، 

سلامت، مشارکت و رقابت سالم برگزار شود.
رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان گفت: امیدواریم کسانی که در خود توانی 
می بینند تا در کرسی نمایندگی مجلس خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی، 

خدماتی را به نظام جمهوری اسلامی و مردم ارائه کنند به میدان آیند.
وی با بیان اینکه مصّر هستیم همانگونه که در ۴۴ سال گذشته به دنیا ثابت کردیم 
که جمهوری اسلامی یکی از آزادترین و مردمی ترین انتخابات دنیا را برگزار می کند، 
این مهم در این دوره از انتخابات نیز اثبات شود، عنوان کرد: سعی می کنیم فرایند 
انتخابات را به نوبه و به مرور در اختیار رسانه ها قرار داده و شفاف سازی را در اولویت 

امور قرار دهیم.
جان نثاری در خصوص مصوبات نخستین جلسه ستاد انتخابات استان نیز گفت: 
مکان ستاد انتخابات از امروز راه اندازی شده و نیروهایی که باید در ستاد مستقر 
شوند و عملیات پشتیبانی را از ۲۸ شهرستانِ استان انجام دهند، فعالیت خود را آغاز 
می کنند. رئیس ستاد انتخابات استان خاطرنشان کرد: ممکن است سوالاتی در 
طول اجرای فرایند انتخابات برای مجریان )فرمانداران یا سایر کسانی که در اجرا 
کمک می کنند( به وجود آید که در این راستا به منظور پاسخ دهی مناسب و واحد به 
سؤالات پرسش ها به صورت کتبی به ستاد انتخابات استان منعکس خواهد شد، 
همچنین دبیر ستاد انتخابات استان نیز نظرات تخصصی رده های مربوطه را اخذ یا 

برای پاسخگویی به مسؤول مربوطه ارجاع می دهد.
وی با تأکید بر آموزش و بازآموزی در اجرای فرایند انتخابات برای مجریان یادآور 
شد: بنابر تجارب گذشته نیاز است رسته های مختلفی که در فرایند انتخابات حضور 
دارند آموزش به روز ببینند و به صرف تجربیات گذشته افراد بسنده نخواهیم کرد تا 

اقدامات تفسیر به رأی نشود و مجریان با وحدت رویه در استان عمل کنند.
جان نثاری با تأکید بر اینکه مباحث امنیتی نیز در ستاد امنیت انتخابات استان دنبال 
خواهد شد، اظهار کرد: در آن حوزه نیز جلسات آموزشی در نظر گرفته شده تا با 
بازآموزی مجدد آمادگی تأمین امنیت مراحل مختلف انتخابات از ابتدا تا انتها در 
فضای امن و ایمن انجام شود. رئیس ستاد انتخابات استان با یادآوری اینکه جلسات 
ستاد انتخابات استان در حال حاضر به صورت هفتگی برگزار می شود و در صورت 
لزوم، جلسه فوق العاده ای در نظر گرفته و به اعضاء اعلام خواهد شد، متذکر شد: 
اخبار و اطلاعات جلسات نیز توسط کمیته اطلاع رسانی ستاد انتخابات استان در 
دسترس اصحاب رسانه به استحضار مردم شریف استان قرار خواهد رسید. وی 
با اشاره به اینکه داوطلبان حضور در انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی از ۱۹ تا ۲۵ آذر و داوطلبان حضور در ششمین دوره مجلس خبرگان 
رهبری از ۸ تا ۱۴ آذر ماه امکان ثبت نام دارند، گفت: داوطلبان انتخابات مجلس 
شورای اسلامی چنانچه در سمتی قرار دارند باید تا ۲۵ خرداد ماه استعفای خود را 

اعلام کنند.

رئیس ستاد انتخابات استان با بیان اینکه داوطلبان 
حضور در انتخابات مجلس شورای اسلامی از ۱۹ تا ۲۵ 
آذر امکان ثبت نام دارند، گفت: داوطلبان انتخابات 
مجلس شورای اسلامی چنانچه در سمتی قرار دارند 

باید تا ۲۵ خرداد ماه استعفای خود را اعلام کنند.

 داوطلبان انتخابات مجلس 
تا ۲۵ خرداد استعفا دهند

گزارش

 رئیس ستاد انتخابات استان 
تاکید کرد:

مدیر تیم دوچرخه سواری فولاد مبارکه سپاهان اصفهان گفت: سطح لیگ 
دوچرخه سواری جوانان کشور در سالجاری با وجود کاهش تیم های شرکت کننده 
ارتقا یافته است و برای کسب قهرمانی برابر حریفان، کار سختی در پیش رو داریم.

محمد باقری، با اشاره به برگزاری مسابقات مرحله اول لیگ برتر دوچرخه سواری 
جوانان اظهار داشت: هفت تیم در این دوره حضور دارند و شانس قهرمانی برای 

هر یک از آنها بواسطه رکابزنان آماده و توانمند، قابل تصور است.
مدیر تیم سپاهان ادامه داد: مرحله نخست لیگ برتر جاده به میزبانی شهرستان 
ازنا در استان لرستان با حضور ۲۷ رکابزن از هفت تیم در ماده استقامت به مسافت 

۸۰ کیلومتر برگزار شد و معراج صالح پور و ائلمان عابدی از تیم ما به ترتیب 
عنوان های دوم و سوم را بدست آوردند، البته مصدومیت علیرضا عبداللهی از 

نفرات خوب سپاهان تا حدودی کارمان را سخت کرد.
باقری اضافه کرد: در رقابت تایم تریل انفرادی به مسافت ۱۴ کیلومتر نیز ۱۷ 
رکابزن حضور یافتند که در پایان عابدی از تیم سپاهان در جایگاه سوم قرار 

گرفت.
وی افزود: در نهایت با احتساب امتیازات کل در پایان مرحله نخست، پس از 
تیم دانشگاه آزاد، رده دوم را در اختیار داریم و با توجه به اینکه فاصله امتیاز با 

صدرنشین چندان بالا نیست قصد جبران اختلاف و صعود به صدر جدول را در 
دستور کار خود قرار داده ایم.

مدیر تیم دوچرخه سواری سپاهان تصریح کرد: محل و زمان برگزاری مرحله 
نخست این دوره از رقابت ها مطلوب بود و از لحاظ نکات ایمنی تمهیدات ویژه ای 
با مشارکت نیروی انتظامی اتخاذ شده بود تا رکابزنان در شرایط مناسبی شانس 

خود را بیازمایند.
وی گفت: مراحل بعد این رقابت ها پس از مسابقات قهرمانی آسیا در تابستان 

برگزار خواهد شد و قصد داریم یکی از مراحل آن را در اصفهان برگزار کنیم.

مدیر تیم سپاهان:

سطح لیگ 
دوچرخه سواری 
جوانان ارتقا یافته 
است

همایش بـزرگ »ایرانـی پهلـوان« با حضـور ۱۱۰۰ ورزشـکار 
زورخانـه ای و هـدف توسـعه فرهنـگ و منش هـای پهلوانـی 
در بزرگتریـن میـدان تاریخـی ایـران برگزار شـد تا با سـلام به 

پهلوانـی کاهـش معضـلات اجتماعـی رقـم بخورد.
رئیـس دبیرخانه اصفهـان پایتخـت فرهنگ پهلوانـی از حضور 

۱۱۰۰ نفر ورزشـکار و پهلـوان در همایـش ایرانی پهلـوان خبر 
داد و گفت: میـدان تاریخی امـام )ره( اصفهان شـاهد برگزاری 
بزرگتریـن همایـش پهلوانـی و ورزش زورخانـه ای کشـور بود 
کـه در ایـن همایـش شـرکت کننـدگان بـه اجـرای ورزش 
زورخانـه ای و آئیـن پهلوانی پرداختنـد و ایـن ورزش کهن ملی 

مذهبـی مـا ایرانی هـا را در بزرگتریـن میـدان تاریخـی ایـران 
برای علاقـه منـدان و گردشـگران ایرانـی و خارجـی حاضر در 
 این میـدان بـه اجـرا درآوردند که مـورد اسـتقبال عمـوم مردم 

واقع شد.
محسـن رویگری هـدف از برگـزاری چنین رویدادهـای بزرگ 

فرهنگی در فضاهای عمومی سـطح شـهر را توسـعه فرهنگ و 
منش هـای پهلوانی دانسـت و گفت: یکـی از وظایـف دبیرخانه 
اصفهان پایتخت فرهنـگ پهلوانی یـادآوری منش ها و خصائل 
پهلوانـی همچـون گذشـت، جوانمـردی، دینـداری، اخـلاق 
مـداری، شـجاعت، تواضـع و فروتنـی، حسـن خلـق، حرمـت 
پیـران، ایثار، بخشـش و ... می باشـد کـه همگـی در آئین کهن 
پهلوانی نهفته اسـت و مـا وظیفه خود مـی دانیم در توسـعه این 
منش هـا در بین فرهنـگ عامـه و فرهنـگ شـهروندی از تمام 
ظرفیت هـای مدیریت شـهری اسـتفاده کنیم چرا کـه معتقدیم 
با توسـعه، آمـوزش و یـادآوری هرچـه بیشـتر ایـن منش ها در 
زندگی روزمره شـهروندان تأثیر بسـیار مثبتی خواهیم گذاشـت 
و می توانیم بـا بسـیاری از ضد ارزش هـا و معضـلات اجتماعی 

خـدا حافظـی کنیم.
رویگـری از اجـرای نمادیـن آئیـن کهـن »آب زور« کـه یکی 
از آیین هـای فرهنـگ پهلوانـی اسـت خبـر داد و گفـت: یکـی 
از رسـالت های دبیرخانـه اصفهـان پایتخـت فرهنـگ پهلوانی 
تولد دوبـاره آیین هـا و روایت های پنهـان تاریخ پهلوانـی ایران 
زمین اسـت که در گذشـته کمتر به آن ها توجه شـده اسـت و در 
حال فراموشـی هسـتند، در این راسـتا در همایش بزرگ ایرانی 
پهلـوان آئیـن »آب زور« را که در قدیم الایام رسـم بوده اسـت 
قهرمانـان و پهلوانانـی که سـری در سـرها پیـدا می کرده اند از 
دسـت کهن کسـوت و اسـتاد خود از ظرفی که در آن آب نمک 

بسیار شـوری را بوده اسـت بنوشـند تا هرگز فراموش نکنند آن 
روز که بـه جرگه پهلوانان پیوسـته اند بـا خود و استادشـان عهد 
بسـته اند هرگز به کسـی زور نگوینـد و از زور بـازو و قدرت خود 
برای کمک به مـردم اسـتفاده کنند نه بـرای زورگویـی و ظلم، 
گفتنی اسـت ایـن آئین بسـیار زیبـا و پندآمـوز را به همت سـید 
کمال سـلطانی که خـود از کهـن کسـوتان زورخانـه و پهلوانی 
اسـت و چند تن از پهلوانـان و قهرمانـان زورخانه ای بـه تصویر 
کشـیدیم تا حاضرین با ایـن آیین آشـنا شـوند و در زندگی خود 

بـه کار گیرند.
محسـن رویگـری بـا اشـاره بـه ایـن کـه دبیرخانـه اصفهـان 
پایتخت فرهنـگ پهلوانـی در آینده آئییـن های زیبـا و پندآموز 
دیگـر پهلوانـی را نیـز بـرای علاقـه منـدان و عمـوم مـردم 
بازنمایـی خواهـد کـرد گفـت: بـر خـود لازم مـی دانـم از همه 
کسـانی کـه مـا را در برنامـه ریـزی، بسترسـازی و اجـرای 
همایش بـزرگ ایرانی پهلـوان همراهـی کردند به ویـژه هیأت 
ورزش زورخانه ای و پهلوانی اسـتان اصفهـان، اداره کل ورزش 
و جوانان اسـتان اصفهـان، منطقه ۳ شـهرداری اصفهـان، اداره 
کل آمـوزش و پـرورش اسـتان اصفهـان، زورخانه های شـهر و 
اسـتان اصفهان، قهرمانان، پهلوانان، پیشکسـوتان، مرشـدان، 
خبرنـگاران، رسـانه ها و همـکاران خـود در معاونـت ورزشـی 
تفریحـی سـازمان فرهنگـی اجتماعـی ورزشـی شـهرداری 

اصفهـان تقدیـر و تشـکر ویژه داشـته باشـم.

سلام به پهلوانی، 
خداحافظی با 
معضلات اجتماعی 
است

رئیس دبیرخانه 
اصفهان پایتخت 
فرهنگ پهلوانی 
در همایش ایرانی 
پهلوان؛

معاون فنی مرکز بهداشت اصفهان 
گفت: نرخ باروری در این استان نزدیک 
به یک و بسیار کمتر از نرخ جایگزینی 
جمعیت است که اگر این نرخ افزایش 
نیابد با جامعه ای پیر و سالمند مواجه 

خواهیم شد.
علی پارسا افزود: طبق آخرین آمار 
موجود، نرخ باروری در استان اصفهان 
بسیار پایین تر از نرخ جایگزینی جمعیت 
و حدود یک است درحالیکه بر اساس 
استانداردها و برای اینکه جمعیت 
جوانی داشته باشیم باید این نرخ بیش 

از ۲ باشد.
نرخ باروری، میانگین تعداد فرزندانی 
است که یک زن در طول زندگی خود 
به دنیا می آورد. سطح جایگزینی به 
حداقل میزان نرخ باروری گفته می شود 
که یک جمعیت بتواند به لحاظ تعداد، 

نسل خود را باز تولید کند.
معاون فنی مرکز بهداشت استان 
اصفهان تاکید کرد: اگر نرخ باروری 
کمتر از جایگزینی جمعیت باشد، هرم 
سنی جمعیت به سمت سالمندی و 
پیری می رود و با بحران جمعیت مواجه 

خواهیم شد.
پارسا با اشاره به اینکه میانگین نرخ 
رشد جمعیت در استان نیز حدود نیم 
درصد است، خاطرنشان کرد: برخی 
از شهرستان ها مانند اردستان، بویین 
میاندشت و خوانسار دارای نرخ رشد 
جمعیت منفی و در گلپایگان، صفر 

است.
وی بالاترین نرخ رشد جمعیت در 
استان اصفهان را مربوط به شهرستان 
فریدونشهر با ۰.۶۵ درصد دانست و 
گفت: این آمار مربوط به سال ۱۴۰۰ 
است و هنوز آمار جدیدی از ثبت 
احوال مربوط به سال ۱۴۰۱ دریافت 

نکرده ایم.
نرخ رشد جمعیت، مقدار افزایش 
جمعیت یک منطقه را در یک سال 

نسبت به هزار یا صد نفر از جمعیت 
نشان می دهد.

به گفته وی، بر اساس اطلاعات ثبت 
شده در نظام بهداشت و درمان اصفهان 
در سال گذشته میزان موالید )تولد( در 
این استان حدود سه هزار نفر نسبت به 

سال ۱۴۰۰ کاهش یافته است.
پارسا با اشاره به هفته ملی جمعیت از 
۲۴ تا ۳۰ اردیبهشت امسال، اظهار 
داشت: شعار این هفته " سهم من 
از جوانی ایران" انتخاب شده است 
و تلاش می شود تا با اطلاع رسانی 
و فرهنگسازی، همه مردم به نقش 
خود در حفظ جوانی جمعیت کشور 

واقف شوند.
وی با تاکید بر اینکه مسوولیت جوانی 
جمعیت وظیفه همگانی است و همه 
افراد جامعه می توانند در این مأموریت 
و اولویت نظام سلامت و کشور، نقش 
داشته باشند، افزود: در این هفته دنبال 
این هدف هستیم تا حساس سازی 
در بین اقشار مختلف جامعه در این 
زمینه بطور پررنگ تر و با همکاری 
همه دستگاه های اجرایی و رسانه ها 

دنبال شود.
معاون فنی مرکز بهداشت اصفهان با 
اشاره به اهمیت اجرای قانون حمایت 
از خانواده و جوانی جمعیت، خاطرنشان 
کرد: در این قانون، مشوق ها و شیوه 
نامه هایی در حمایت از خانواده و 
فرزندآوری پیشبین شده است که با 
اجرای آن تلاش می شود نرخ باروری 
جامعه به بیش از نرخ جایگزینی 

جمعیت برسد.
وی با تاکید بر اینکه لازم است همه 
دستگاه های اجرایی و رسانه ها در این 
زمینه تلاش بیشتری داشته باشند، 
اضافه کرد: طبق گزارش جمعیت 
شناسان ما حدود پنج سال برای خروج 
از بحران جمعیت فرصت داریم و اگر 
در این مدت نتوانیم به نرخ جایگزینی 

استاندارد دست پیدا کنیم جمعیت وارد 
چاله جمعیتی و پیری می شود که خارج 

شدن از آن کاری دشوار است.
پارسا با بیان اینکه همه مردم باید 
بحث جوانی جمعیت را وظیفه، تعهد 
و وجدان اجتماعی خود بدانند، تصریح 
کرد: همانطور که ما برای سلامتی 
خود و خانواده اهمیت قائل هستیم 
باید برای سلامتی جامعه که یکی از 
شاخص های آن جوانی جمعیت است 

نیز اهمیت قائل باشیم.
وی با اشاره به اینکه موانعی برای 
فرزندآوری وجود دارد و قانونگذار 
نیز آنها را در قانون حمایت از خانواده 
در نظر گرفته است، گفت: ۲۲ مانع 
شناسایی شده قطعی مانند ازدواج، 
اشتغال و مسکن در بحث فرزند آوری 
داریم که در قانون حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت تلاش شده برای رفع 
آنها تسهیلات و مشوق هایی در نظر 

گرفته شود.
پارسا ادامه داد: مهم ترین مشکلی که 
در بحث فرزندآوری داریم، مسئله 
فرهنگی و باورهای ذهنی نادرست 

است بطوریکه به گفته کارشناسان 
سلامت و جامعه شناسان ۱۷ گره 
ذهنی و باور غلط در جامعه وجود دارد 
که اگر برطرف شود بخش عمده ای از 
مشکلات جامعه در زمینه فرزندآوری 

برطرف می شود.
وی با بیان اینکه برخی از خانواده ها 
موضوع فرزندآوری را به وضعیت 
می  و  می دانند  مربوط  اقتصادی 
گویند نان خور اضافه می شود یا آینده 
تحصیلی و شغلی آنها چه می شود، 
گره های  این  است  لازم  گفت: 
ذهنی با کار فرهنگی، فعالیت رسانه 
کشوری،  برجسته  کارشناسان  و 
برگزاری کرسی های آزاد اندیشی 
و جلسه های آموزشی و نقش افراد 

مشهور )سلبریتی( برطرف شود.
به گفته وی، امروزه ما با برخی 
خانواده های جوان و پرجمعیت مواجه 
هستیم که فرزندان آنها در زمینه های 
مختلف تحصیلی و اجتماعی موفق 
هستند و از طرفی خانواده های متمولی 
با یک فرزند داریم که فرزند آنها چندان 
موفق نیستند و اگر حمایت مالی خانواده 

از آنها نباشد نمی توانند زندگی خود را 
سر و سامان دهند.

وی افزود: اقتصاد یکی از مسائل 
تاثیرگذار در فرزندآوری است اما 
نمی آید،  به شمار  اصلی  موضوع 
خاطرنشان کرد: کارشناسان مراکز 
بهداشت درباره مفاد قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت راهنمایی های 

لازم را به خانواده ها ارائه می دهند.
بیست و چهارم تا سی ام اردیبهشت 
هفته ملی جمعیت نامگذاری شده 

است.
روز ملی جمعیت مصادف با سی ام 
ابلاغ  سالروز  ماه  اردیبهشت 
سیاست های کلی جمعیت توسط 
رهبر معظم انقلاب در سال ۱۳۹۳ 

است.
استان اصفهان اکنون با بیش از 
پنج میلیون و ۳۰۰ هزار نفر از لحاظ 
شاخص جمعیتی روند کاهشی دارد. 
حدود ۱۲ درصد از جمعیت استان 
سالمند و بالای ۶۰ سال هستند و 
شیب سالمندی در این خطه تُندتر از 

میانگین کشور است.

معاون فنی مرکز بهداشت اصفهان هشدار داد:

میزان باروری در اصفهان کمتر از نرخ جایگزینی جمعیت
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 عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان 
اینکه سازمان بهزیستی می تواند در تدوین 
پیوست های سلامت پروژه ها با شهرداری 
مشارکت داشته باشد، گفت: در حوزه اشتغال 
و غربالگری شهرداری مراکزی دارد که 

می تواند کمک حال بهزیستی باشد.
احمد شریعتی در جلسه کمیسیون ویژه آب 
و مناطق کم برخوردار شورای اسلامی شهر 
اصفهان که با حضور مدیران بهزیستی برای 
تعامل بیشتر در ارائه خدمات در محلات 
شهر اصفهان برگزار شد، اظهار کرد: 
مدیریت شهری با رویکرد محله محوری 
سعی دارد گره هایی که در محلات وجود 

دارد رفع کند.
وی با تقدیر از فعالیت های سازمان بهزیستی 
افزود: با توجه به اینکه سازمان بهزیستی 
فعالیت های سطح یک خود را به مراکز مثبت 
زندگی واگذار و کارها را برون سپاری کرده 
است، مدیریت شهری نیز آمادگی همکاری 

متقابل را دارد.
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان 
اینکه سازمان بهزیستی می تواند در تدوین 
پیوست های سلامت پروژه ها با شهرداری 
مشارکت داشته باشد، گفت: در حوزه اشتغال 
و غربالگری نیز شهرداری مراکزی می تواند 

کمک حال بهزیستی باشد.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی 
انتظامی استان اصفهان از دستگیری یک 
نفر قاچاقچی مواد مخدر و کشف ۱۹۸ کیلو 
تریاک در عملیات ماموران این پلیس خبر 
داد.سرهنگ احمد نیکبخت اظهار داشت: 
مأموران اداره عملیات ویژه پلیس مبارزه 
با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان 
اصفهان با اقدامات هوشمندانه خود از انتقال 
محموله مواد مخدر به وسیله یک دستگاه 
خودروی وانت آریسان مطلع و بلافاصله 
موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.وی 
افزود: در این راستا مأموران این پلیس ضمن 
هماهنگی با مرجع قضائی حین کنترل 
خودروهای عبوری در یکی از محورهای 
مواصلاتی شهرستان اصفهان خودروی 

مذکور را شناسایی و در یک اقدام به موقع 
و ضربتی آن را متوقف کردند.رئیس پلیس 
مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی 
استان اصفهان تصریح کرد: مأموران در 
بازرسی از این خودرو موفق شدند ۱۹۸ کیلو 
تریاک که به طرز ماهرانه ای داخل خودرو 
جاساز شده بود را کشف کنند.این مقام 
انتظامی در پایان خاطر نشان کرد: پلیس 
در جهت برخورد با پدیده شوم مواد مخدر 
از هیچ کوششی دریغ نکرده و قاطعانه 
با مجرمان در این زمینه برخورد می کند 
ضمن اینکه از شهروندان می خواهیم اخبار 
و اطلاعات خود در این خصوص را از طریق 
تماس با مرکز فوریت های ۱۱۰ به پلیس 

اطلاع دهند.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان اصفهان:عضو شورای اسلامی شهر اصفهان عنوان کرد:

مشارکت بهزیستی در تدوین 
پیوست های سلامت پروژه ها با شهرداری 

۱۹۸ کیلو تریاک در اصفهان کشف شد

خبر ویژهخبر اول



خبـر 

 پایگاه انتقال خون 
در گلپایگان راه اندازی 

می شود

مدیرعامل سازمان انتقال خون 
کشور:

گفت:  کشور  خون  انتقال  سازمان  مدیرعامل 
به  گلپایگان  خون  اهدای  مرکز  تبدیل  برای 
پایگاه اهدا و فرآوری خون در اسرع وقت اقدام 

خواهیم کرد.
مصطفی جمالی با حضور در شهرستان گلپایگان 
و بازدید از مرکز اهدای خون گلپایگان اظهار 
اسلامی  جمهوری  در  خون  انتقال  روند  کرد: 
ایران در زمان جنگ به اوج رسید. علی رغم 
از  تمام محدودیت ها و تحریم ها سال گذشته 
سوی سازمان جهانی بهداشت، ایران سازمان 
با  اسلامشهر  در  شد.  آسیا  برتر  خون  انتقال 
حدود ۸۰۰ هزار نفر جمعیت پایگاه انتقال خون 
ندارد، خیلی از شهرهای بزرگتر از گلپایگان هم 

در کشور پایگاه انتقال خون ندارند.
وی ادامه داد: از نظر قوانین و مقررات گلپایگان 
پایگاه  اندازی  راه  با  اینکه  شرایط  خوانسار  و 
منتهی  نداشتند  را  کنیم  موافقت  خون  انتقال 
معتقدم وقتی مردم و خیران پای کار می آیند 
با  و  ندارد  اعتباری  قوانین  دیگر  من  نظر  از 
اختیارات خودم و قبول مسئولیت ضوابط را کنار 
می گذارم و پایگاه انتقال خون را در گلپایگان 

راه اندازی می کنیم.
گفت:  کشور  خون  انتقال  سازمان  مدیرعامل 
به  گلپایگان  خون  اهدای  مرکز  تبدیل  برای 
پایگاه اهدا و فرآوری خون در اسرع وقت اقدام 
خواهیم کرد. کمبودها را برطرف می کنیم، البته 
یکی از دستگاه های مورد نیاز باید از خارج از 
کشور وارد شود و دیگری را باید در ایران تولید 
کرد که زمان بر است ولی تلاش می کنیم در 

ماه های آینده این موضوع انجام شود.
جمالی افزود: بانک خونِ بند ناف در سازمان 
انتقال خون کشور موجود است و هیچ توجیه 
این  نقطه ای دیگر  ندارد که در  منطقی وجود 
تا  اکنون چند هزار  اندازی کنیم.  راه  را  بانک 
ذخیره داریم که ۲۷ نفر تاکنون از آنها استفاده 

کردند و پیوند آنها انجام شده است.
اگر  کرد:  اضافه  حجامت  با  رابطه  در  وی 
خون  اهدای  است  مفید  حجامت  می گویند 
اعلام  را  موضوع  این  ما  اما  است،  مفیدتر 
نمی کنیم چرا که معتقدیم اهدای خون توسط 
مردم باید با نگاه کمک به هم نوع خود باشد 
گرچه برای سلامتی هم مفید است. متاسفانه 
دهد  نجات  را  نفر   ۳ جان  می تواند  که  خونی 
می گویند  اینکه  و  می رود  بین  از  حجامت  در 
موقع حجامت خون کثیف از بدن خارج می شود 

صحیح نیست.
جمالی افزود: زمانی که خون در مجاورت هوا 
مردم  به  آن وقت  قرار می گیرد سیاه می شود 
می گویند این خون کثیف است که از طریق 
حجامت از بدن خارج شده است. در حجمات 
را  آن  دلیل  همین  به  دارد  وجود  سود  و  پول 

تبلیغ می کنند.
گفت:  کشور  خون  انتقال  سازمان  مدیرعامل 
مازاد پلاسماهایی که به بیمارستان ها می دهیم 
به خارج از کشور ارسال و تبدیل به داروهایی 
انعقادی می شود و سپس  مانند فاکتور ۸ و ۹ 
برای  و  ایران کنیم  وارد  بخریم،  را  آن ها  باید 
بیماران استفاده کنیم که سبب ارز بری می شود. 
خصوصی  بخش  بود  قرار  قبل  سال های  در 
داخل  در  پلاسما  پالایشگاه  ساخت  به  اقدام 
کشور کند، اما تعهدات خود را انجام ندادند و 
به پلاسمایی  زیادی  تا حد  ما  وابستگی  هنوز 
می شود  تبدیل  دارو  به  از کشور  خارج  در  که 

وجود دارد.
شرکت  یک  اکنون  کرد:  خاطرنشان  جمالی   
شرکت  یک  و  شده  اندازی  راه  راستا  این  در 
دیگر هم راه اندازی خواهد شد و امیدواریم تا 
۳ الی ۴ سال آینده پالایشگاه راه اندازی شود تا 
نیازی به خارج از کشور نداشته باشیم. شرکتی 
محدودی  ظرفیت  شده  اندازی  راه  اکنون  که 
حدود ۱۰۰ هزار لیتر در سال دارد در صورتی 
نیاز سالانه کشور حدود ۶۰۰ هزار  اکنون  که 

لیتر است.

پالایشگاه پلاسمای 
خون راه اندازی شود

نماینده مردم گلپایگان در مجلس:

نماینده گلپایگان و خوانسلار در مجلس شلورای اسللامی در خصوص مرکز اهدای 
خون شهرسلتان گلپایگان، گفت: این مرکز سلاختمان مناسلب و کارکنان دلسلوزی 
دارد کله بلا تجهیلزات بیشلتری که بله این مرکلز وارد خواهد شلد آن را بله پایگاه 

اهلدا و فلرآوری خون تبدیلل خواهیم کرد.
سلید مسلعود خاتملی، در بازدیلد مدیلر عامل سلازمان انتقلال خون کشلور از مرکز 
اهلدای خلون گلپایگان، اظهار کرد: خوشلبختانه پیشلرفت علم به نقطه ای رسلیده 
کله از پلاسلمای خلون فرآورده هایلی بلرای درملان برخلی از بیماری هلا گرفتله 
می شلود. در زملان دفلاع مقلدس و جنلگ اهلدای خلون نقلش اساسلی داشلت و 
جلان خیللی از مجروحلان را نجات ملی داد. در آن زمان هیچگاه در بیمارسلتان های 

صحرایلی کمبود خون نداشلتیم.
وی ادامله داد: بلا اهدای خلون گلبول های قرمز جدیدی در بدن جایگزین می شلود، 
للذا بایلد بلرای افراد تبیین کنیم که در هر سلنینی اهدای خون برای بدن خودشلان 
خلوب اسلت. افلرادی کلیله خلود را بلرای نجات جلان هم نلوع خود اهلدا می کنند 
بایلد بدانیلم اهلدای خون هم جان افلراد را نجلات می دهد. با اهدای هلر یک واحد 
خلون عللاوه بر اینکله بیماری از آن اسلتفاده می کنلد، بیماران دیگر هلم می توانند 

از فلراورده آن بهره مند شلوند.
نماینلده ملردم گلپایلگان و خوانسلار در مجلس شلورای اسللامی گفلت: ما صنعت 
علملی آن را داریلم کله پلاسلمای خلون را بله دارو تبدیلل کنیلم یک بار هلم راه 

انلدازی پالایشلگاه آن تلا مرز اجرایی شلدن رفت که بخش خصوصی متوقف شلد، 
املا اکنلون درخواسلت نمایندگان مجلس از سلازمان انتقال خون این اسلت که این 
کار در کشلور انجلام شلود تلا مانع ارز بری شلویم. حتلی توانایی صلادرات برخی از 

ایلن فراورده هلا را هلم پیدا خواهیلم کرد.
خاتملی در خصلوص مرکلز اهلدای خلون شهرسلتان گلپایلگان گفت: ایلن مرکز 
سلاختمان مناسلب و کارکنلان دلسلوزی دارد کله با تجهیزات بیشلتری کله به این 
مرکلز وارد خواهلد شلد آن را بله پایگاه اهلدا و فلرآوری خون تبدیلل خواهیم کرد. 
موظف هسلتیم امور شهرسلتان را پیگیری کنیم و از سلخت کوشلی مدیران فعال 

در شهرسلتان قلوت قللب می گیریم.

 یک توان یاب جسمی – حرکتی:

گلاب قمصلر کله پیش تلر در سلال ۱۳۸۹ در فهرسلت آثلار میلراث فرهنگی 
کشلور بله ثبت رسلیده بود موفلق به دریافلت گواهی نامله ثبلت رویدادهای 

گردشلگری در سلطح بین الملللی گردید.
مهنلدس وللی پناه شلهردار قمصر ضملن تاکید بلر اصالت و قدملت تاریخی 
گلاب گیلری در قمصلر بعنوان اولین خاسلتگاه گل محمدی در کشلور گفت: 

للوح ایلن گواهلی نامه طی مراسلمی به شلهرداری قمصر تقدیم شلد.
 وی بلا اشلاره بله اینکه هر سلال افلزون بر دو ونیلم میلیون گردشلگر از این 
منطقله دیلدن می کننلد گفلت ویژگی های ایلن رویلداد، در کنار آثلار تاریخی 
و هتل هلای زیبلای این شلهر، زیر سلاخت ها، راه های مواصلاتی سلبب شلده 
تلا قمصلر، پتانسلیل بالایلی در جذب هر چه بیشلتر گردشلگر داشلته و بیش 

از پیش توسلعه پیلدا کند.
 وی بلا تبریلک ایلن رویداد مهلم به شلهروندان پایتخلت گل و گلاب گفت: 
قلدر مسللم اهلدای ایلن گواهلی نامله می توانلد قلدم تاثیرگلذار و مهمی در 

جهت ثبلت جهانلی گلاب قمصر باشلد.
 گفتنی اسلت هر سلاله در شهرسلتان قمصر کاشلان ضمن برگزاری مراسلم 
سلنتی گلاب گیری، مراسلم ویژه ای برای تهیه گلاب ناب ویژه شست وشلوی 
خانله کعبه برگزار می شلود. این گلاب به عربسلتان ارسلال شلده و هر سلال 
در روز ۲۴ رجلب حلدود ۴۰ لیتلر از ایلن میلزان گلاب در روز نخسلت ملاه 
شلعبان المعظلم و ۴۰ لیتلر آن در ملاه ذی الحجله برای شستشلوی خانه خدا 

می شود. اسلتفاده 

معلولان  کارآفرینی  گفت:  حرکتی   – جسمی  توان یاب  یک 
زندگی و  بهبود کیفیت  در  به سزایی  نقش  جسمی و حرکتی، 
افزایش اعتماد به نفس آنها برای نقش آفرینی مؤثر در جامعه دارد.

به  منجر  توان بخشی  و  آموزش  اظهار کرد:  بختیاری  مهدیه 
اشتغال توان خواهان از اهداف کلیدی مؤسسه خیریه کاشانه مهر 
کاشان است که در قالب نمایشگاه های کارآفرینی به جامعه 

معرفی می شود.
وی افزود: تحولات اجتماعی و فرهنگی جامعه در دو دهه اخیر 
سبب شده که معلولان به میزان قابل توجهی در جامعه شناخته 
شده و موانع به خصوص در عرصه کارآفرینی و اشتغال شرایط 

لازم برای حضور آنها هموار شود.
مدیر روابط عمومی مؤسسه خیریه کاشانه مهر کاشان، تصریح 
کرد: پشتیبانی و حمایت از معلولان، مؤلفه مهمی برای بروز 
توسعه پایدار و صلح و امنیت در جامعه است و برای رسیدن به 

آینده ای مطلوب و بهتر ضروری است.
وی تأکید کرد: برپایی نمایشگاهی از آثار معلولان، جلوه ای از 

نقش آفرینی آنها در جامعه است و فرصتی برای افزایش سطح 
توانایی های علمی و حرفه ای آنها جهت ایجاد اشتغال و درآمدزایی 

متناسب با وضعیت جسمی و فیزیکی توان خواهان است.
این توان یاب جسمی – حرکتی گفت: نمایشگاه های مؤسسه 
کاشانه مهر به صورت مشترک با سایر هنرمندان برگزار می شود 
تا جامعه بداند که معلولان نیازی به ترحم دیگران ندارند، بلکه 
باید شرایطی فراهم شود تا توانمندی هایشان در مسیر توسعه و 

پیشرفت جامعه همانند سایر اقشار به کار گرفته شود.
عرضه  فروشگاه های  و  نمایشگاه  برگزاری  افزود:  بختیاری 
بهترین  معلولیت،  دارای  افراد  تولیدات هنری و صنایع دستی 
فرصت برای ایجاد انگیزه و امکان ارتباط مستمر معلولان با بازار 
کار و بسترهای لازم برای زندگی با کیفیت برای آنها فراهم 

می کند.
با  کاشان،  مهر  کاشانه  نیکوکاری  مؤسسه  کرد:  تصریح  وی 
آذرماه  از  نیکوکاران  از  گروهی  معنوی  و  مادی  حمایت های 
۱۳۸۷ شروع به کار کرده است و ۲۵۰ توان یاب در بخش های 

آموزشی، حرفه آموزی، توان بخشی و درمان، را تحت پوشش 
خود دارد.

این توان یاب جسمی – حرکتی، تصریح کرد: معلول یا توان خواه، 
فردی است که به علت بیماری و یا صدمه جسمی به حمایت 
بیشتری نیاز دارد. بر این اساس مؤسسه کاشانه مهر کاشان 
مشارکت  و  یادگیری حرفه  امکان  و  بستر  تا  می کند  تلاش 
معلولان در جهت ایجاد اشتغال و در نهایت درآمد اقتصادی 

در جامعه فراهم شود.
مؤسسه  توان خواهان  دستی  صنایع  و  هنری  آثار  نمایشگاه 
کاشانه مهر از ۱۵ تا ۲۲ اردیبهشت در قالب ۲۰ غرفه با آثاری 
از ۴۰ توان یاب هنرمند در رشته های قلم کاری، فیروزه کوبی، 
عروسک سازی،  فرش،  طراحی  خیاطی،  نقاشی،  خاتم کاری، 
چرم دوزی و صنایع دستی در این مرکز برگزار شد. تجلیل از 
مدال آوران کشوری در حوزه های فرهنگی، هنری و ورزشی و 
رونمایی کتاب های توان یابان از دیگر برنامه های آیین پایانی 

این نمایشگاه بود.

شهردار قمصر خبر داد:

حمایت از معلولان، مؤلفه توسعه پایدار و امنیت جامعه است

فرمانده انتظامی شاهین شهر و میمه خبرداد:

فرمانده انتظامی شهرسلتان شلاهین شلهر و میمه 
از دسلتگیری سلارق طللا و جواهلرات یلک منزل 
در ایلن شهرسلتان در کمتر از یک سلاعت خبرداد 
و گفلت: عاملل سلرقت از اقلوام نزدیلک مالباخته 

است.
سلرهنگ بهلزاد ثابت راسلخ اظهار داشلت: در پی 
سلرقت مقادیلری طلا از منزل یکی از شلهروندان 
بله صلورت  موضلوع  بررسلی  شلهر  شلاهین  در 
ویلژه در دسلتور کار مأملوران کلانتلری ۱۱ ایلن 

فرماندهلی قلرار گرفت.
اقداملات  بلا  مأملوران  کلرد:  خاطرنشلان  وی 
هوشلمندانه و جملع آوری سلرنخ های موجلود در 
صحنه سلرقت بله یکی از اقلوام نزدیلک مالباخته 
مشلکوک شلدند کله بلا بررسلی های تکمیللی و 
طلی تحقیقلات صلورت گرفتله از فلرد مظنلون 

شلک مأملوران بله یقیلن تبدیلل شلد.
فرمانده انتظامی شهرسلتان شلاهین شلهر تصریح 
کلرد: فلرد سلارق کله بله واسلطه رفلت و آملد 
خانوادگلی از محلل دقیلق نگهلداری زیلور آلات 
موجلود در منلزل صاحب خانله مطللع بود بلا تهیه 
کلیلد در ورودی منلزل در یلک فرصلت مناسلب 
و در نبلود سلاکنان اقلدام بله سلرقت زیلور آلات 
بلرای گملراه کلردن  موجلود در محلل کلرده و 
پلیلس اقلدام بله صحنه سلازی در محلل می کند.

کشلف  بله  اشلاره  بلا  راسلخ  ثابلت  سلرهنگ 
زیلورآلات مسلروقه و تحویلل آنهلا بله مالباختله 
از شلهروندان خواسلت هرگلز دیگلران را از محل 
نگهلداری وجلوه نقلد و زیلور آلات داخلل منلزل 
خلود مطللع نکنند و حتملاً هنگام مسلافرت آنها را 

نلزد افلراد مطمئلن قلرار دهنلد.

سرقت طلا از منزل

 ثبت مراسم گلابگیری شهر قمصر 
در فهرست رویدادهای گردشگری

مدیلر کاروان حلج تمتلع شهرسلتان اردسلتان گفلت: امسلال 
۱۳۹ نفلر از شهرسلتان اردسلتان بلرای انجلام مناسلک حلج 

تمتلع بله سلرزمین وحلی اعلزام می شلوند.
غلامرضلا جماللی اظهلار کلرد: امسلال افرادی کله فیش حج 
آنهلا از تاریلخ اسلفند ۱۳۸۵ باشلد به عللاوه جاماندگان سلال 
۹۹ کله بله دلیل ویروس کرونا و شلرایط سلنی نیز نتوانسلتند 

بله مراسلم اعزام شلوند جلز کاروان امسلال خواهند بود.
وی افلزود: بلا پیلش بینی هلای انجلام شلده امسلال ۱۳۹ نفر 

کله ۷۳ نفلر از آنهلا خانلم و ۶۲ نفر مرد هسلتند از شهرسلتان 
اردسلتان بلرای انجلام مناسلک حج تمتلع به سلرزمین وحی 

می شلوند. اعزام 
مدیلر کاروان حلج تمتلع شهرسلتان اردسلتان بلا بیلان اینکه 
زائلران حج تمتلع از شهرسلتان اردسلتان از ۱۰ خردادماه و در 
قاللب یلک کاروان اعلزام می شلوند، افلزود: زائلران سلرزمین 
وحلی از شهرسلتان اردسلتان مدینله اول هسلتند و کاروان 
اعزانلی از اردسلتان حلدود ۱۲۳ میلیون تومان تلا ۱۴۰ میلیون 

توملان اعلام شلده اسلت.
جماللی با اشلاره به اینکله هزینه برای قربانی نیلز پنج میلیون 
۹۰۰ هلزار توملان اعللام شلده اسلت، تصریلح کلرد: کاروان 
شهرسلتان اردسلتان حدود ۴۰ روز در سلرزمین وحی مشلغول 
عبلادت و بله جلای آوردن اعملال مخصوص حلج خواهند بود 

و در تاریلخ ۲۰ تیرملاه از سلرزمین وحلی بلر می گردند.
شهرسلتان  کاروان  عضلو  جوان تریلن  اینکله  بیلان  بلا  وی 
اردسلتان حلدود ۲۲ سلال سلن و مسلن ترین ۸۵ سلال سلن 
دارد، گفلت: تاکنون ۵ جلسله آموزشلی در موضوعلات احکام، 
مسلائل بهداشلتی، فرهنگی و امنیتی برای زائران برگزار شلده 

اسلت و چنلدن جلسله دیگلر نیز برگلزار خواهد شلد.

مدیر کاروان حج اردستان خبر داد:

اعزام ۱۳۹ زائر به حج تمتع

کارشلناس حفاظت اداره کل منابع طبیعی 
تهدیلد  گفلت:  اصفهلان  آبخیلزداری  و 
احتماللی چهلار گونله آفلت مللخ شلامل 
مللخ کوهاندار تلاغ، صحرایلی، ملخ بومی 
و مللخ شلکم بادمجانلی در ایلن اسلتان 
رصلد می شلود، هرچنلد امسلال هجلوم 
گسلترده و حضلور بحرانلی این حشلرات 

در ایلن خطله وجلود نداشلته اسلت.
شلبکه های  در  اخیلر  روز  چنلد  در 
اجتماعلی تصاویلری از ملخ هلا در برخلی 

بلود. شلده  منتشلر  شهرسلتان ها 
گیلاه  کارشلناس  موحلدی  اسلماعیل   
و  طبیعلی  منابلع  کل  اداره  پزشلکی 
آبخیلزداری اصفهلان بلا توضیلح در بلاره 
انلواع ملخ هلا گفلت: مللخ کوهانلدار تلاغ 
کله گونله ای بلزرگ و حتلی بله انلدازه 
یلک گنجشلک اسلت در شهرسلتان های 
کویلری ماننلد خلور و بیابانک، اردسلتان، 
ناییلن نطنز، شلرق اصفهان وجلود دارد و 

تنهلا از گیلاه تلاغ تغذیله می کنلد.
او بلا اشلاره بله وجلود ۳۴۰ هلزار هکتلار 
تاغلزار در اسلتان گفت: با اینحلال حضور 
ایلن حشلره در اسلتان بحرانلی نیسلت و 

شلرایط علادی خلود را دارد.
طبیعلی  منابلع  کل  اداره  کارشلناس 
اصفهلان دربلاره مللخ صحرایلی افلزود: 

ایلن نوع ملخ کله همه چیزخوار اسلت، از 
کشلورهای خارجلی بویلژه نواحلی بیابانی 
وارد کشلور می شلود و در مسلیر حرکلت 
خلود بلا تغذیله از سلبزینه های مختللف، 
مسلاحت وسلیعی از جنگل هلا، باغ هلای 
میلوه و مراتع و محصولاتلی مانند علوفه، 
املا  می بلرد،  بیلن  از  را  غللات، صیفلی 
تاکنلون گزارشلی مبنلی بلر هجلوم ایلن 

آفلت بله اسلتان نداشلته ایم.
بوملی  مللخ  اینکله  بیلان  بلا  موحلدی 
به عنلوان گونله ای دیگلر از ایلن حشلرات 
ایلن  افلزود:  دارد  در هلر منطقله وجلود 
نلوع مللخ کوچک تلر از سلایر همنوعلان 
در  ملوردی  به صلورت  کله  اسلت  خلود 
یلک مزرعله بلا آن هلا مقابلله می شلود و 
امسلال بطلور گسلترده و آسلیب زا یافلت 

نشده اسلت.
نلوع  بادمجانلی  شلکم  مللخ  گفلت:  او 
شلمار  بله  موجلودات  ایلن  از  دیگلری 
ملی رود کله مزیت آن هلا نداشلتن قدرت 
پلرواز و تنهلا برخلورداری از قدرت جهش 
مناطلق  در  نمی توانلد  بنابرایلن  اسلت، 
وسلیع و مسلافت های طولانلی حرکلت 
کنلد و گلزارش بحرانلی از این حشلره نیز 
نداشلته ایم، ایلن نلوع حشلره در مراتلع و 
بلا  عرصه هلای  دارای  شهرسلتان های 

پوشلش گیاهلی پرِپُشلت ماننلد سلمیرم، 
بیشلتر زندگلی می کنلد. دهاقلان 

کارشلناس حفاظت اداره کل منابع طبیعی 
و  رصلد  افلزود:  اصفهلان  آبخیلزداری  و 
کنتلرل مراتلع و جنگل هلا بدلیل وسلعت 
عرصه هلا براحتلی امکان پذیلر نیسلت، از 
طرفلی سلم ملورد اسلتفاده بلرای ملخ ها 
سلبب از بین رفتن سلایر حشلرات مفید و 
ملورد نیلاز در طبیعت نیز می شلود، همین 
املر می طلبلد کله بلا حساسلیت و دقلت 

بلالا بله مبلارزه با ایلن آفلت بپردازیم.
هکتلار  میلیلون   ۱۰.۷ اصفهلان  اسلتان 
دارد کله بیلش از ۹۰ درصلد آن معلادل 
حلدود ۹.۸ میلیلون هکتلار را عرصه منابع 
طبیعلی و ملی و از این میلزان حدود ۴۰۳ 
هلزار هکتلار را جنلگل )معلادل ۴ درصد(، 
)معلادل ۶۴  مرتلع  را  میلیلون هکتلار   ۶
درصلد( و سله میلیلون هکتلار را بیابلان 

)معلادل ۳۲ درصلد( دربرگرفتله اسلت.
تقسلیم بندی  نظلر  از  اصفهلان  اسلتان 
رویشلی  ناحیله   ۲ در  رویشلی  نواحلی 
گرفتله  قلرار  تورانلی  ایلران  و  زاگرسلی 
اسلت کله ناحیه رویشلی زاگرسلی، غرب 
و جنوب اسلتان را شلامل می شلود و بقیه 
مناطلق جزو ناحیه رویشلی ایرانلی تورانی 

بله شلمار ملی رود.

کارشناس حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اصفهان:

رصد تهدید احتمالی چهار گونه ملخ
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Calling Iran-Saudi rapproche-
ment a game-changer, Ogutcu 
says, “Though scope for coop-
eration between two compet-
itors is limited, new geopoliti-
cal and energy sector realities 
could make Iran and Saudi col-
laboration worthwhile.”
After about a decade-old ten-
sions, Iran and Saudi Arabia 
started rapprochement negoti-
ations in 2021 and held several 
rounds of negotiations in the 
Iraqi capital of Baghdad. Back 
in March this year, they clinched 
a détente deal after several 
days of intensive negotiations 
hosted by China. The agree-
ment obliged the two to restore 
their diplomatic relations and 
re-open embassies within two 
months. 
Several Iranian and Saudi offi-
cials have hailed the rapproche-
ment as a source of benefit for 
not only the two countries but 
also the entire region.
Leading a senior economic 
team, Iran’s Economy Minis-
ter Ehsan Khandouzi arrived 
on Thursday in the Saudi city 
of Jeddah to attend the Islam-
ic Development Bank (IsDB) 
Group’s Annual Meetings, as 
the first Iranian minister to visit 
Saudi Arabia after the signing of 
the agreement. 
To know more about the Sau-
di-Iranian rapprochement, we 
reached out toMehmet Ogutcu, 
former Turkish diplomat and 
chairman of the London Energy 
Club.
What are the immediate im-
pacts of the Saudi-Iranian rap-
prochement?
The Iranian-Saudi rapproche-
ment, unexpectedly brokered by 
China, is indeed a game-chang-
er in the Middle East [West 
Asia], bringing an end to the 
decades-old tension and proxy 
wars, and opening a new chap-
ter in trade, investment and fi-
nance between Iran, Saudi
Arabia and other Persian Gulf 
economies. Whether this will 
be sustainable over the long 
run or not we have to wait and 
see because it is not that easy 
to quickly heal the old wounds 
and relaunch a relationship poi-
soned by mutual mistrust. 
The Beijing agreement ushering 
as it does a new historic era in 
the Saudi-Iranian relationship 
will likely contribute to manag-
ing or even resolving, some of 
the conflicts elsewhere in the 
Middle East [West Asia] such 
as Yemen, Syria, Lebanon and 
Iraq. It might even pave the 
ground for a security and eco-
nomic dialogue among the Per-
sian Gulf states, Iran and Iraq. 
Some of the smaller Arab states 
had previously been reticent 
about expanding their engage-
ment with Tehran if Riyadh did 
not first mend ties, so in that 
sense, the deal opens the door 

to wider opportunities. 
What economic gains do you 
foresee for Iran?
As Iran is facing not only diplo-
matic pressure but also its cur-
rency and economy are under 
intense pressure from US sanc-
tions, more importantly, one of 
Tehran’s principal motives is to 
step up fresh economic support 
from its rich Arab neighbors, 
led by Saudi Arabia. As a mem-
ber of the Saudi-led OPEC oil 
cartel, Iran wants to be able to 
sell more of its crude but is lim-
ited by US sanctions. The deal 
could expand investment and 
trade ties with Saudi Arabia, the 
region’s biggest economy, and 
attract more FDI flows.
The Iranian minister of eco-
nomic affairs and finance Ehsan 
Khandouzi said Tehran aims to 
raise annual trade with Riyadh 
to $1 billion in the first step of 
resuming economic ties. Given 
that Iran and Saudi Arabia are 
both seriously determined to re-
sume bilateral cooperation, the 
launch of the joint chamber of 
commerce must be on the agen-
da to expand trade from very 
low levels. Trade and investment 
delegations must be exchanged, 
and new finance possibilities 
must be made available to trad-
ers and investors.
At the current juncture, what 
Tehran needs is an invest-
ment, and the Kingdom has 
recognized this. Saudi Arabia’s 
Finance Minister Mohammed 
Al-Jadaan said, “There are a lot 
of opportunities for Saudi in-
vestments in Iran. We don’t see 
impediments if the terms of any 
agreement would be respected. 
When people really stick to the 
principles of what was agreed, 
I think that it could happen very 
quickly”.
Although it is not clear how far 
the Saudis are willing to go in 
developing ties with Iran, the 
government in Tehran is en-
couraging expectations of a big 
windfall. The only concrete hope 
Tehran can have is easing finan-
cial and commercial restrictions 
by the United Arab Emirates, a 
close ally of Saudi Arabia, for 
potential Iranian attempts to cir-
cumvent US banking sanctions. 
Washington will be certainly 
watching the situation, but any 
Saudi acquiescence in helping 
Tehran indirectly break sanc-
tions could be a blow to the US 
pressure policy on Iran.
There are significant disparities 
between Iran and Saudi Arabia. 
Let me give a couple of hard 
facts to compare them: Popu-
lation 85 million vs 34 million, 
GDP $352 billion vs $1,1 tril-
lion, GDP per capita $4,151 vs 
$32,487. Much remains to be 
done on both sides.
Evidently, de-escalation will 
reduce the cost of regional se-
curity for all parties and free 

up more potential for trade and 
cross-border investments and 
partnerships that the region 
needs. Crown Prince Moham-
med bin Salman Al Saud had 
in 2021 signaled to Iran’s Presi-
dent Ebrahim Raisi that normal-
ization of ties could entail up to 
$20 billion in Saudi investment.
Will there be energy invest-
ments?
Yes, for the two major oil pro-
ducers, the energy sector is 
another potential area for col-
laboration. Though convention-
al wisdom holds that the scope 
for cooperation between two 
competitors is limited, new ge-
opolitical and energy sector re-
alities could make collaboration 
worthwhile. 
A primary economic concern 
of Iran is to find new technol-
ogy, production methods and 
partners (as well as financiers) 
to enhance its oil and gas ex-
ploitation in addition to CNPC, 
Sinopec, Gasprom and Rosneft 
of China and Russia, which 
caused so much deterioration 
in Iran’s hydrocarbon reservoirs 
over the past two decades.
Beyond direct bilateral cooper-
ation, there is plenty of scope 
for mutually beneficial collab-
oration involving third parties. 
One tangible project would be 
to finalize a trilateral agree-
ment between Kuwait, Saudi 
Arabia and Iran on the offshore 
Dorra/Arash natural gas field, 
which would be a win-win-win 
example for the region. One 
major stumbling block to such 
collaboration was removed last 
year when Kuwait and Saudi 
Arabia agreed to develop the 
field. Though Iran objected to 
the arrangement based on its 
exclusion, it can reasonably 
be argued that the scope for a 
trilateral accord is higher today 
than it was in 2022. 
Notably, there is precedent for 
how to approach such a shared 
resource; building not only on 
the Kuwaiti-Saudi accord but 
also by looking at how Iran 
and Oman are developing the 
Hengam field. There are similar 
opportunities in Qatar and the 
United Arab Emirates.
Connecting the respective elec-
tricity grids would also have 
major advantages for Riyadh 
and Tehran. The bridge to bring 
about interconnectivity would 
be Iraq, which relies on Iranian 
electricity to meet some 10 per-
cent of its demand, and Iranian 
gas to generate about a third of 
its supply. As the Iraqi grid is 
set to be connected to that of 
the PGCC next year, integrating 
Iran into the arrangement would 
be very feasible. 
Such connectivity would intro-
duce opportunities in power 
trading between the various 
players, with different peak 
times for consumption paving 

the way for meaningful trade in 
the electricity sector.
It looks as though China 
is the winner in this new 
“game-changing” episode, do 
you concur?
No doubt about it. I believe that 
this deal augurs a geopolitical 
shift that will see China assume 
a larger role in a region where 
the United States has long been 
dominant and been losing clout.  
The deal has serious political 
and economic significance for 
China. Although the US is still 
by far the biggest foreign mil-
itary force in the region its at-
tention has increasingly turned 
toward containing Russia and 
China. 
Persian Gulf states have ex-
pressed concern that the US 
cannot be trusted to defend 
them against Iran. While the 
US remains Saudi Arabia’s top 
security partner, the Kingdom 
does not have any intention to 
side with the US against China 
or Russia.
A major buyer of oil and gas 
from both countries, China has 
ambitions to increase its clout 
in the region. That poses a chal-
lenge to the US, traditionally 
the biggest foreign power and 
dealmaker in the Mideast. Iran 
and Saudi Arabia have benefit-
ed tremendously from Beijing’s 
thirst for hydrocarbons; as the 
world’s largest importer of oil, 
China leans heavily on the two 
major producers to meet its 
needs. 
Saudi Arabia has long been one 
of China’s major suppliers, and 
Iran is fast catching up, thanks 
to its significant reserves of oil 
and lack of other importers. 
China might economically and 
diplomatically sponsor a de-es-
calation between Iran and Saudi 
Arabia, but it doesn’t necessar-
ily mean that Beijing will inter-
vene if things do not go the way 
as planned. 
Indeed, China’s emphasis on 
building economic ties with the 
Persian Gulf states has cast it as 
an impartial arbiter and strong 
alternative to the United States, 
whose relationship with the 
region is exemplified by deep 
security partnerships. 
More than 30 percent of Iran’s 
total foreign trade is with China, 
and the two countries finalized 
16 memoranda of understand-
ing on cooperation within the 
framework of their 25-year, 
$400 billion strategic agree-
ment. 
Do you think that this deal will 
shape the security architecture 
in the region?
For any deal to be viable, it has 
however to be a win-win for 
both sides. Each country has 
its own reasons for wanting to 
de-escalate tensions now.
Saudi Arabia’s de-escalation 
with Iran is part of a larger 
foreign policy focus on sup-
porting its socio-economic 
development plan, known as 
“Vision 2030”. The Kingdom is 
investing billions of dollars to 
implement the plan, and an es-
calation with Iran would threat-
en the project’s funding, deter 
much-needed foreign invest-
ment, and dash Saudi dreams 
of becoming a regional and 
global hub, especially for di-
plomacy, trade, industry, cloud 
computing and logistics.
Saudi Arabia’s Crown Prince 
Mohammed bin Salman wants 
to end the years-long war in 
Yemen. The war has cost tens 
of thousands of Yemeni lives 
and saw Saudi cities, airports 

and oil facilities.
A permanent ceasefire between 
the Houthis, Saudi Arabia and 
other warring parties would 
free up Saudi Arabia to focus 
more on the Crown Prince’s 
many mega-projects inside the 
Kingdom, which are intended to 
create millions of new jobs for 
young Saudis and diversify the 
economy away from oil.
Riyadh also hopes to de-es-
calate tensions in the Horn of 
Africa near Saudi Arabia and to 
ease potential domestic unrest 
in the eastern provinces where 
the Shia population is domi-
nant.
The Saudi-Iranian rapproche-
ment is already giving diplo-
matic, security and economic 
dividends, at least in reducing 
tensions in Yemen. 
An end to open Saudi-Iran 
animosity has the potential 
to calm conflicts and power 
struggles in Syria, Lebanon and 
Iraq. Already, countries like the 
United Arab Emirates, Bahrain 
and Egypt are improving their 
ties with Iran. But how far the 
peace-making goes or lasts 
depends on whether the two 
regional powers can truly mend 
ties. 
What are the major hurdles?
Turning the page on the conflict 
between Saudi Arabia and Iran 
will not be easy, even if the two 
countries respect the rules that 
they agreed on in Beijing. Ri-
yadh will need to manage the 
complex link between Iran’s 
expectations for economic div-
idends from de-escalation with 
Saudi Arabia and the escalation 
of US-led sanctions on eco-
nomic cooperation with Iran. 
It will also need to mitigate po-
tential spill-over from Israel’s 
shadow war with Iran, Iran’s 
competing relationship with 
the United Arab Emirates, and 
adverse actions from Iran and 
Iranian-backed proxies across 
the region. 
There are also hardliners on 
each side that oppose deeper 
engagement and rapproche-
ment. Additionally, Israel’s 
continued strikes against Irani-
an targets, including in Syria, 
remain a source of uncertainty.
Mindful of the barriers to en-
gagement with the Iranian 
market, the initial wave of Saudi 
investments could take shape 
in non-sanctioned industries, 
such as food and pharmaceuti-
cals, followed by other sectors 
where creative banking and fi-
nancial solutions would be put 
in place. 
Riyadh could potentially also 
seek waivers from Washington 
to realize strategically signifi-
cant projects, including invest-
ments to address regional en-
vironmental challenges such as 
water scarcity and the effects of 
climate change.
Because both sides are engaged 
in economic diversification, 
there are additionally several op-
portunities in other sectors. One 
such sector is the mining indus-
try. Of note, Iran has ambitious 
investment projects in the sector 
and Saudi investors could cer-
tainly profit from the availability 
of several mineral products in 
their diversification drive.
For the time being, it seems that 
both governments in Riyadh 
and Teheran are determined to 
move closer,  but both sides 
should be cautious that one 
major incident, instigated delib-
erately by a power against the 
Saudi-Iranian rapprochement, 
might derail the entire process.

Chairman of London Energy Club: 
Geopolitical realities, energy make Iran-Saudi coop. worthy

Steadfast Support

According to the commander of 
the Islamic Revolution Guards 
Corps’ (IRGC) Quds Force, Iran 
would continue to unflinchingly 
assist the Palestinian resistance 
up until the complete overthrow 
of the apartheid Tel Aviv regime.
Brigadier General Esmail Qaani 
made the statements on Sat-
urday during a ceremony com-
memorating his deceased com-
rades in Iran’s northern holy city 
of Mashhad.
He declared that Iran will contin-
ue to extend all possible verbal 
and practical assistance to the 
young Palestinian resistance 
forces and their “strong heroic 
front.”
The IRGC commander declared 
that such assistance and con-
certed attempts would continue 
until the Israeli regime is com-
pletely overthrown.
Young Palestinian militants have 
occasionally conducted more 
than 30 retaliatory operations 
against the Israeli regime in the 
occupied West Bank in a single 
day, according to Qaani, who 
added that this is the result of 
the resistance front and the mo-
bilization of Muslims throughout 
the world.
He also said that the resistance 
front has expanded into a broad 
axis that connects many sourc-
es and locations of resistance 
across the world.
“This front has drawn together 
altruist, educated and erudite 
people who share many points 
in common,” he said. “The main 
commonality among them is 
their longing to defend Islam, 
the honor of Muslims. They 
defend themselves and others 
collectively.”
Brigadier General Qaani de-
scribed the mass mobilization 
of Muslim resistance troops as 
a goal instructed by the late Is-
lamic Republic’s founder, Imam 
Khomeini, and realized by Islam-
ic Revolution Leader Ayatollah 
Seyed Ali Khamenei.
The chief commander of the 
IRGC Quds Force further em-
phasized that whenever the 
Zionist regime perpetrates a 
crime in the occupied territories, 
resistance fighters in Lebanon, 
Yemen, or other places on the 
planet quickly express their sup-
port for Palestinians.
Iran has consistently stressed 
that resistance is the only means 
of liberating Palestine from Isra-
el’s decades-long oppression 
and has spared no effort in as-
sisting resistance groups.
Regional resistance groups, for 
their part, have praised Iran for 
its consistent support.
Last month, a top official from 
Lebanon’s Hezbollah resistance 
movement stated that Tehran 
has always been at the forefront 
of resistance, despite paying the 
price.
Ayatollah Khamenei exhorted 
the Muslim world in April to 
grab the enormous opportunity 
presented by the acceleration of 
the Zionist regime’s downfall, 
which began a few years ago.
The Leader underscored that the 
usurping Zionist regime is grad-
ually losing power and that Pal-
estine has always been a top pri-
ority issue for the Islamic world.
“This decline, which started a 
few years ago, has now acceler-
ated, and the Islamic world must 
seize this wonderful opportuni-
ty,” he remarked.

Iran friendship 
group formed in 
Brazil parliament
The Iran-Brazil Friendship 
Group was formed in the new 
Brazilian parliament with the 
membership of leading and 
well-known representatives 
from important Brazilian par-
ties, ISNA reported. 
The formation of the new par-
liamentary group comes after 
Brazil’s general elections last 
year and the beginning of 
the new term of the House 
of Representatives. The par-
liamentary friendship group 
of the two countries was 
activated with a new com-
bination of representatives.  
And its board of directors is 
comprised of diverse political 
tendencies and from different 
regions of the country.
The new group also held an 
opening meeting with the 
presence of Iranian Ambas-
sador to Brazil Hossein Qari-
bi, who thanked the president 
and previous members of the 
group for their actions and 
pointed out the importance 
and position of the parlia-
ments of the two countries in 
the relations, especially in the 
last three years.
He expressed hope that on 
the 120th anniversary of re-
lations, the parliaments of 
Brazil and Iran and the friend-
ship groups of the two sides 
can help to improve relations 
more than ever.
The Iran-Brazil friendship 
group is headed by Joaquim 
Passarinho. 
Highlighting the common 
interests and friendship of 
the two nations, Passarinho 
emphasized the readiness of 
the group and the parliament 
to help further expand and 
deepen relations.
The relations between Iran 
and Brazil have always been 
friendly and Iran has the 
highest volume of trade with 
Brazil in the Americas.
When the capital of Brazil 
was moved from Rio de Ja-
neiro to Brasilia, Iran was 
the first country to move its 
embassy to the new capital 
in 1960.
Brazilian Ambassador to Iran 
Laudemar Gonsalves de Agu-
iar Neto said earlier this year 
that Tehran and Brasília need 
to enhance their bilateral 
trade relations, IRIB report-
ed.
The ambassador addressed 
reporters on the second day 
of his trip to Abadan, Khuz-
estan Province, in south-
western Iran where he said 
that the Brazilian government 
is seeking to increase the lev-
el of trade with Iran.
Referring to the economic 
plans for bolstering mutual 
economic ties, Aguiar said 
that business people of the 
two countries would commu-
nicate with each other in ac-
cordance with an economic 
schedule.
Holding the Brazilian trade 
desk in the Abadan Chamber 
of Commerce, Industries, 
Mines, and Agriculture is 
one of the missions of the 
Iran-Brazil Joint Chamber 
of Commerce and certainly 
will yield positive results, he 
noted.
“It has been decided that 
a memorandum of under-
standing will be prepared by 
the officials of Abadan city 
and we are also interested in 
cooperating with them in the 
fields that the Iranian side ex-
pects,” the diplomat said.
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Iranian Oil Minister Javad Oji has an-
nounced that his ministry is going to 
extend two major gas export deals 
with neighboring Iraq for another five 
years, Shana reported.
Iran currently has two gas export 
contracts with Iraq’s Baghdad and 
Basra power plants, the oil minis-

ter said, adding that: “Based on the 
agreement of both parties, these two 
contracts will be extended for the next 
five years after going through expert 
procedures.”
Oji made the remarks after a meeting 
with Iraqi Minister of Electricity Ziad 
Ali Fazel.

Gas export 
deals to Iraq to 
be extended for 
5 years: Oji

Over $831m worth 
of maritime, port 
projects underway 
in Iran

Head of Iran’s Ports and Mar-
itime Organization (PMO) 
has said over 400 trillion rials 
(about $831.3 million) of mar-
itime and port projects are cur-
rently underway in the country, 
the PMO portal reported on 
Saturday.
According to Ali-Akbar Safaei, 
180 trillion rials (about $340 
million) of such projects have 
also been completed and gone 
operational since the current 
government took office in Au-
gust 2021.
He stated that in the internation-
al arena, with the government’s 
policy regarding relations with 
the neighbors, very good links 
have been established with the 
neighboring countries in the 
maritime and ports sector.
“Many negotiations have been 
conducted with the southern 
and northern neighbors and it 
is hoped that this year we will 
witness a significant growth in 
the investment of foreign com-
panies and government sectors 
in the maritime industry and the 
north-south transit corridor,” 
Safaei said.
In November 2022, PMO an-
nounced that the organization 
has modified its investment 
charter in order to facilitate for-
eign investment in the country’s 
ports.
“Since economic diplomacy 
is a major policy of the 13th 
government, the charter of in-
vestment in ports has been fa-
cilitated with the aim of attract-
ing foreign investors,” IRNA 
quoted PMO Deputy Head Jalil 
Eslami as saying.
Speaking in a gathering of PMO 
managers with oil and petro-
chemical industry represent-
atives, Eslami said: “We live 
in a period when ports infra-
structure development is very 
important and over the past few 
decades positive efforts have 
been made to increase the ca-
pacity of ports in the south and 
north of the country.”
According to the official, the 
capacity of the country’s ports 
is going to be increased to 280 
million tons per annum in the 
near future.
Later in March this year, Ira-
nian Transport and Urban De-
velopment Minister Mehrdad 
Bazrpash inaugurated 10 major 
maritime projects worth 42.951 
trillion rials (about $81.1 mil-
lion) in southern Hormozgan 
Province.
The inauguration ceremony 
of the said projects was also 
attended by Safaei, Governor 
of Hormozgan Province Mehdi 
Dousti, along with some pro-
vincial officials and MPs.
The inaugurated projects in-
clude a marine reference build-
ing, a new section of the third 
phase of Shahid Rajaei Port’s 
development plan, and two 
suction machines with a total 
capacity of 300 tons per hour 
for loading and unloading of 
grains at this port.
Khamir multipurpose port was 
another major project that was 
inaugurated by the minister. 
The port is developed with the 
aim of facilitating trade, en-
hancing the export of minerals, 
and boosting employment in 
the province.

9 Amazing Health Benefits of Greengage Plums
By: PARISA JAMADISource: https://www.indexofsciences.com/9-amazing-health-benefits-of-greengage-plums/

Greengage plums are rich in vitamin 
C and contain lot of fiber. They are a 
crude natural product of plum tree.
Greengage plum flesh are responsible 
for its tremendous health benefits. 
Apart from those, these plums also 
provide a large amount of vitamin C, 
an important nutrient for your health. 
The benefits of greengage plum in-
clude improved eyesight, an increase 
in resistance to eye diseases, treat-
ment of diabetes, lower cholesterol, 
helps in weight reduction and reduc-
es hypertension and blood pressure. 
Greengage plum can lower the risk of 
cancer and can also help treat various 
skin and hair diseases. These benefits 
are many and as such, it is highly ad-
visable to incorporate greengage plum 
in your daily diet.
Greengage plums are healthy because 
they can help improve the overall im-
mune system. They have anti-oxidant 
properties that can help in the repair of 
damaged cells and bones. Greengage 
fruits contain antioxidants that can 
protect the body from free radicals and 
potentially harmful toxins.
Health benefits of Greengage Plums
Greengage plum is an exceptionally 
healthy fruit, with several different 
health benefits:
1. Boosts the immune system.
Greengage plums are a powerful 
natural immune booster, as well as 
boosting all your body’s organs. Their 
ingredients are all-natural, and they are 

known for their anti-fungal properties. 
Greengage plums are packed with an-
ti-fungal, anti-bacterial, and anti-viral 
compounds. They can also boost your 
energy and give you a more robust 
immune system. So you can increase 
your resistance to illness while boost-
ing your body’s natural immunity.
2. Relieves the symptoms of meno-
pause.
Greengage plums are an excellent 
way to manage hormonal disorders 
associated with menopause, such as 
hot flushes. The essential fatty acids 
in greengage plums will relax the skin 
and glands and help to release the 
body’s natural endorphins, which are 
the feel-good hormones.
3. Enhances bone strength.
As we age, our bones tend to become 
weaker and thinner. Plums have long 
been considered a food rich in calci-
um, which is necessary for a strong, 
healthy skeleton.
Plums contain a high amount of nat-
urally occurring calcium, which is an 
excellent source for bone health.
You can also take the vitamin B com-
plex found in greengage plums as a 
dietary supplement to improve bone 
strength and stimulate the production 
of osteoblasts, which are cells that 
stimulate bone growth and strengthen 
the bone.
4. Eliminates heartburn and acid re-
flux.
Heartburn is a common condition that 

affects one in three women at some 
point in their lives. It usually occurs 
during the early stages of menopause 
when the levels of estrogen in the body 
drop, along with the number of mus-
cles in the esophagus.
Greengage Plums will relieve heart-
burn in most women. They work as an 
anti-acid because the magnesium in 
them helps neutralize stomach acids.
5. Helps to regulate blood sugar.
Greengage Plums are particularly 
good at regulating blood sugar levels 
as they contain niacin, which is a hor-
mone that aids digestion. Niacin stim-
ulates your body to metabolize glucose 
and convert it into energy, which will 
leave you feeling full for longer. Reg-
ular intake of Greengage Plums 
could help you 

to manage high blood pressure.
6. High in fiber and low in calories.
Greengage Plums contain 21 percent 
fiber, making them a great source of 
both carbohydrates and fiber.
Greengage Plums also contain five vi-
tamins and minerals such as Vitamin 
B6, Vitamin A, Vitamin B2, Vitamin B3, 
and vitamin B5 that are important for 
normal daily function.
7. Probiotics
They are one of the best sources of 
probiotics that are believed to fight 
bacteria which may increase your risk 
of cancer.
8. Antioxidants
Studies have shown that drinking 
greengage p lums 

prevents cardiovascular diseases, de-
velops normal bone structure, helps 
in liver function, and protects against 
radiation.
Bottom Line
Greengage Plums have other thera-
peutic benefits that make them good 
for health management and disorders. 
All these benefits can be enjoyed with 
a plate of greengage plum. Greengage 
has also been found to be an effective 
remedy for warts, and it contains an-
tiseptic properties. Greengage Plums 
also contain five vitamins and minerals 
such as Vitamin B6, Vitamin A, Vitamin 
B2, Vitamin B3, and vitamin B5 that 
are important for normal daily func-
tion. Thus adding greengage plums 

to your diet can yield some good 
benefits.

During a meeting between Iran’s Fi-
nance and Economic Affairs Minister 
Ehsan Khandouzi and Saudi Arabia’s 
Finance Minister Mohammed Al-
Jadaan, the two sides discussed the 
ways to expand economic cooper-
ation and remove the barriers in the 
way of trade between the two coun-
tries.
In the meeting, which was held on 
the sidelines of the annual meeting of 
the board of executive directors of the 
Islamic Development Bank (IsDB) in 
Jeddah on Saturday, the Saudi Ara-
bian minister expressed satisfaction 
with the re-establishment of relations 
between Iran and Saudi Arabia and 
said: “We hope that quick steps will 
be taken in relations with Iran.”
“In this regard, it is necessary to re-
move the economic and trade bar-
riers against the two countries”, he 
stressed.
Referring to the great opportunities 
for interaction and cooperation be-
tween the two countries, Al-Jadaan 
expressed hope that he will soon 
meet the Iranian finance and econom-
ic affairs minister in Riyadh.

The Iranian minister for his part wel-
comed the progress of economic 
relations between the two countries 
and stated that the development of 
relations is important not only for Iran 
and Saudi Arabia but also for all coun-
tries in the region.
Stating that it is the duty of govern-
ments to facilitate economic ties, 
Khandouzi said these bilateral rela-
tions are very important not only from 
an economic point of view but also in 
the political and security fields.
Explaining Iran’s program in the field 
of economic relations with Saudi 
Arabia, Khandouzi said: “At the gov-
ernment level, Iran and Saudi Arabia 
have not finalized any basic agree-
ment in the field of investment, cus-
toms, and trade. In this regard, it is 
necessary to draw up and sign MOUs 
between the parties.”
The Saudi Arabian side, while agree-
ing to cooperate in the three fields of 
customs, trade, and investment, ex-
pressed hope that with the assistance 
of his country’s ministries, cooper-
ation in the mentioned fields will be 
followed up.

Iran, Saudi Arabia explore 
 ways to boost economic co-op

Niloufar Asadi, acting head of the inter-
national affairs department of the Iran 
Chamber of Commerce, Industries, 
Mines and Agriculture (ICCIMA), in a 
meeting with the head of the commer-
cial office of the Vietnamese Embassy 
in Tehran, stressed the need for using 
barter trade as a way to increase trade 
relations between the two countries.
During the meeting which was held at 
the place of ICCIMA in Tehran, the two 
sides discussed ways to develop trade 
between the two countries and remove 
the obstacles and problems facing it, 
the ICCIMA portal reported on Saturday.
Also, during a meeting at the place of 
Iran Chamber of Commerce, Indus-
tries, Mines and Agriculture (ICCIMA) 
in previous week, the representatives of 
the private sectors of Iran and Vietnam 
discussed the ways of developing trade 
between the two sides.
Chaired by Director-General for the 

Arab-African States in ICCIMA Interna-
tional Department Shahram Khasipour, 
the meeting was attended by a delega-
tion of Vietnamese officials and busi-
nesspersons.
Speaking at the meeting, Khasipour 
underlined Vietnam’s growing econo-
my and said: “Vietnam’s economy is 
growing and has experienced an eight 
percent growth last year, while the 
country’s foreign exchange has also in-
creased by 10 percent in the mentioned 
year.”
He further mentioned Iran’s progress in 
the field of industry, technical and engi-
neering services, and nanotechnology, 
noting that considering the existing ca-
pacities, the level of economic exchang-
es between the two countries can be 
significantly increased.
The official put the value of trade be-
tween Iran and Vietnam at around $140 
million to $150 million, of which about 

$45 million is the share of Iran’s imports 
from Vietnam and around $96 million is 
related to Iran’s exports to the country.
Noting that the current level of trade 
does not correspond to the available 
capacities, Khasipour stressed the need 
to increase commercial cooperation in 
areas like foodstuff including tropical 
fruits, coffee, dried fruits, etc., as well 
as construction materials, medicine, 
marine products, and the export of 
technical and engineering services in 
which Iran has ample experience.
He stated that it is possible to raise 
the level of exchange between the two 
countries up to two billion dollars and 
added: “In this regard, it is necessary 
for the governments of Iran and Vi-
etnam to provide the necessary in-
frastructure, including monetary and 
financial mechanisms as well as estab-
lishing regular shipping lines and direct 
flights between the two countries.”

TEDPIX, the main index of Tehran Stock Exchange 
(TSE), dropped 63,666 points to 2.214 million on 
Saturday.
As reported, over 18.143 billion securities worth 
117.524 trillion rials (about $235 million) were trad-
ed at the TSE.
TSE is one of the four Iranian stock exchanges, and 
the most important one. The other three ones are 
Iran Mercantile Exchange (IME), Iran Energy Ex-
change (IRENEX), and Iran’s over-the-counter (OTC) 

market, known as Iran Fara Bourse (IFB).
A member of the Iranian Parliament’s Planning and 
Budget Committee has said that a prosperous future 
is expected for the stock market by using modern 
financial instruments.
Mohammadreza Mirtajedini said shareholders need 
to invest indirectly in the capital market using finan-
cial instruments such as investment funds before 
directly entering the market.
Pointing out that education is a necessity for people 

who want to enter the market, Mirtajedini said: “With 
the help of investment funds and with a long-term 
view, shareholders can inject their capital into the 
market to bring the country’s production to the re-
quired prosperity.”
“In general, good measures have been taken or are 
being taken by the Securities and Exchange Organ-
ization (SEO) to protect the shareholders and their 
capital, among which we can mention the implemen-
tation of the stock insurance plan,” the official noted.

TEDPIX drops 63,000 points on Saturday

Iran calls for barter trade with Vietnam to boost trade
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 خبــــر

داریوش سـعیدی با بیان اینکه احیا و بازسـازی عرصه های تخریب شـده 
معدنی با مشارکت معدن کاران استان در دسـتور کار اداره کل منابع طبیعی 
اصفهان اسـت، اظهار داشـت: اجرای طـرح احیـا و بازسـازی عرصه های 
منابـع طبیعـی ایـن اسـتان کـه در اثـر فعالیـت و بهـره بـرداری معـادن 
تخریب شـدند برابر دسـتورالعمل اجرایی ماده ۲۵ قانون معـادن و ماده ۱۷ 

اصلاحـی پیگیری می شـود.
وی خاطرنشـان کرد: باید توجه داشـت اعتباراتی که در این حـوزه به منابع 
طبیعی تخصیـص می یابد ظرفیت احیـای همه عرصه های تخریب شـده 
را نـدارد؛ از این رو اصـلاح و احیای عرصه هـای تخریب شـده معدنی باید 

بصورت مشارکتی و متناسـب با شـرایط منطقه انجام شود.
معاون حفاظت و امـور اراضـی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اسـتان 
اصفهان بـا اشـاره بـه اینکه طـی سـال های اخیر معـادن شـرق اصفهان 
اقدامات خوبـی در زمینه احیـای عرصه های معدنـی این منطقه داشـتند، 
افـزود: ۳۵۰ هکتار عرصـه تخریب شـده معدنی در سـجزی با مشـارکت 

انجمن شـن و ماسـه اسـتان اصفهان اصلاح و بازسـازی شد.
سـعیدی بـا بیـان اینکـه در سـال ۱۴۰۱ نیـز در سـطح ۵۰ هکتـار از 
عرصه هـای تخریـب شـده در شـرق اصفهـان عملیـات احیا و بازسـازی 
توسـط اداره منابـع طبیعی انجـام شـد، ادامه داد: سـال گذشـته همچنین 
قرارداد احیا و بازسـازی ۱۲۰ هکتـار از عرصه های طبیعی شـرق اصفهان 
)دشـت سـجزی( بـا مشـارکت معـدن داران و کوره هـای گـچ و آجرپزی 
منعقد و تـا پایـان ۱۴۰۱ این طرح در سـطحی حـدود ۶۰ هکتار با کاشـت 

نهـال انجام شـد.
وی همچنیـن به کاشـت نهـال در ۱۳۰ هکتـار از اراضی کاشـان در قالب 
طرح احیا و بازسـازی عرصه های طبیعی در اسـفندماه سـال گذشته اشاره 
کـرد و گفت: کاشـت نهال یـا اصلاح منظـر و تثبیـت اراضی با مشـارکت 
معدن کاران در راستای مسـئولیت اجتماعی معادن در حفظ محیط زیست 

و منابـع طبیعی انجام می شـود.
سـعیدی با بیان اینکه سـازمان منابع طبیعی طبـق ماده ۲۴ قانـون معادن 
موظف اسـت به اسـتعلام محدوده های معدنـی در مدت ۲ مـاه و بصورت 
برخط پاسـخ دهد، اضافه کـرد: در ۱۰ ماهه سـال ۱۴۰۱، تعـداد ۵۲۶ فقره 
معدن و طرح هـای عمومی و عمرانـی )جاده، خـط انتقال بـرق، آب و گاز( 
از اداره کل منابـع طبیعی اصفهان اسـتعلام شـده که ۱۹۴ طرح بررسـی و 

با مسـاحتی حدود ۷۰ هکتـار در مجموع موافقت شـد.
معاون حفاظت و امـور اراضـی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اسـتان 
اصفهان خاطرنشـان کرد: این اداره کل سـال گذشـته با کمتـر از ۲ درصد 

)۱.۸ درصـد( از اسـتعلام های معـادن موافقت کرد.

معاون حفاظت و امور اراضی اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری استان اصفهان از اجرای عملیات احیا و 
بازسازی در ۴۶۰ هکتار از عرصه های تخریب شده بر اثر 

فعالیت های معدنی خبرداد.

۴۶۰ هکتار از عرصه های تخریب 
شده معدنی در اصفهان احیا شد

گزارش

 معاون حفاظت اداره کل 
منابع طبیعی اصفهان:

مدیر صنایـع پایین دسـتی هلدینگ 
پتروپالایـش اصفهان گفـت: نگاه ما 
به مشـعل پویـا بـه گونه ایسـت که 
در آینـده نزدیـک موفـق به کسـب 
قـرارداد اورهـال پالایشـگاه های 

خارج از کشـور شـود.
نشست هم اندیشـی اعضای محترم 
هیئـت مدیـره شـرکت مشـعل پویا 
و شـرکت های تابعـه بـا معارفـه 
اعضـای جدیـد معرفـی شـده از 
شـرکت پتروپالایش نفـت اصفهان، 

برگـزار شـد.
در ایـن نشسـت کـه در سـالن 
پویـا  مشـعل  شـرکت  جلسـات 
برگـزار شـد، گفـت: پاسـخگویی به 
نیازهـای صنعتـی در حـوزه نفـت، 
گاز و پتروشـیمی در سـطح منطقه و 
خارج از کشـور از اهداف مهم مشعل 

پویاسـت.
شهسـواری  مجیـد  مهنـدس 
افـزود: نـگاه مـا بـه مشـعل پویـا به 
گونـه ایسـت کـه در آینـده نزدیـک 
موفـق بـه کسـب قـرارداد اورهـال 
پالایشـگاه های خارج از کشور شود.

وی ادامـه داد: هـر شـش شـرکت 

زیـر مجموعـه هلدینـگ، از خانواده 
شـپنا هسـتند و مـا از همـه آنـان در 
حوزه های مختلف حمایـت خواهیم 

کـرد.
مدیرعامل شرکت مشـعل پویا هم با 
ارائه گزارشـی در مـورد فعالیت های 
شـش مـاه اخیـر شـرکت های زیـر 
مجموعـه؛ بـر لـزوم حمایت بیشـتر 
اعضـای محتـرم هیئـت مدیـره 
شـرکت های زیـر مجموعـه تاکیـد 

کـرد.
مجیـد نـادری نـژاد بـا بیـان اینکـه 
مشـعل پویا بـا هـدف ارائـه خدمات 
توسـعه ای و تعمیراتی به پالایشـگاه 
اصفهـان تأسـیس شـد، ادامـه داد: 
عـلاوه بر هـدف اصلی شـرکت، هم 
اکنـون پروژه هـای مهـم دیگـری 
شـامل احداث نیـروگاه خورشـیدی 
و… در این شـرکت آغاز شـده است 
که بـزودی اخبـار مسـرت بخش آن 

رسـانه ای خواهـد شـد.
پژمـان قاسـمی مدیـر طرح هـا و 
پروژه هـای هلدینـگ پتروپالایـش 
اصفهـان هـم بـا ابـراز خرسـندی از 
وضعیـت فعلـی شـرکت، گفـت: 

با توجـه بـه نوپـا بـودن شـرکت ها، 
اعضای جدیـد و مدیران عامـل باید 
حساسیت بیشتری نسـبت به تنظیم 
قراردادهـا و رونـد اجرایـی پروژه هـا 

داشـته باشـند.
سـلیمیان مدیـر عامـل شـرکت 
کیمیـا گران عصـر مـدرن، مهندس 
اعتمـادی، مدیـر عامـل شـرکت 

توسـعه انـرژی افـق پارتـاک و 
مهنـدس نویـد طاهـری مدیرعامل 
شـرکت انرژی فـن آوران جـوان هم 
در این نشسـت گزارشـی از وضعیت 
کنونـی شـرکت های خـود ارائـه 

کردنـد.
برگـزاری جلسـات بیشـتر اعضـای 
محترم به منظـور جـذب پروژه های 

جدیـد، معرفی اعضـای جدید هیئت 
مدیـره، پیگیـری امـور مربـوط بـه 
مناقصه هـا و قراردادهـا در هلدینگ 
پتروپالایـش اصفهان از دیگـر موارد 

مطـرح شـده در ایـن نشسـت بود.
هم اکنـون ارجمند، شـاه محمدی و 
نادری نـژاد از اعضای هیئـت مدیره 

جدید مشـعل پویا هسـتند.

مدیر صنایع پایین دستی هلدینگ پتروپالایش اصفهان خبر داد:

اورهال پالایشگاه های خارجی، در افق مشعل پویا

مدیر تأمین مسکن و امور مهندسی ساختمان کمیته امداد استان اصفهان:

تسهیلات ویژه نهضت ملی مسکن، اولویتی برای خانه دارشدن مددجویان است

مدیر تأمین مسـکن و امور مهندسی ساختمان 
کمیته امداد اسـتان اصفهان بر تسهیلات ویژه 
برای ثبـت نام مددجویان در طرح ملی مسـکن 

تاکید کرد.
سـید مصطفی انـوری مدیـر تأمین مسـکن و 

امـور مهندسـی سـاختمان کمیتـه امـداد امام 
خمینـی )ره( اسـتان اصفهـان، بـا تاکیـد بـر 
تسـهیلات ویژه برای ثبت نـام مددجویـان در 
طرح ملی مسـکن، اظهـار داشـت: تاکنـون با 
بررسـی های انجام شـده از ۱۰ هـزار و ۱۸۳ نفر 

مددجوی تحـت حمایت که در سـامانه نهضت 
ملی مسـکن ثبت نـام قطعـی داشـته اند، هزار 
و ۹۳۴ مورد برای شـروع سـاخت، با تخصیص 

پـروژه بـه انبوه سـازان واگذار شـده اسـت.
 انوری با اشـاره به اینکه درحـال حاضر حمایت 
کمیته امـداد برای تأمین مسـکن خانوارهای ۳ 
نفر بـه بـالا اختصـاص دارد، ادامه داد: بخشـی 
از مددجویـان بـه لحاظ مالـی قـدرت کافی در 
واریز وجـه اولیه طـرح ملـی مسـکن را ندارند، 
بـه همیـن دلیـل طبـق تفاهم هـای صـورت 
گرفتـه فـی مابیـن کمیتـه امـداد بـا وزارت راه 
و شهرسـازی طـی ابلاغیـه بـه اسـتان ها، بـه 
خانوارهـای تحـت حمایـت کمیتـه امـداد که 
واجـد شـرایط دریافت مسـکن هسـتند، بدون 
آورده اولیه، پـروژه تخصیص داده خواهد شـد.

 وی بـا بیـان اینکـه در طـرح نهضـت ملـی 
مسـکن، متقاضیان واجد شـرایط در هر مرحله 
مبلغـی را بـه حسـاب وزارت راه و شهرسـازی 

واریـز می کننـد، افـزود: از ابتـدا تلاش شـده تا 
مددجویـان کمیتـه امـداد از خدمـات ویـژه ای 
بهـره مند شـوند، بنابرایـن یکـی از برنامه های 
درحـال پیگیـری توسـط دولـت، کاهـش نرخ 
کارمزد تسـهیلات ۱۸ درصـدی، به نرخ سـود 
بانکی ۴ درصـدی بـرای مددجویان اسـت که 
در زمان پرداخت تسـهیلات بانکی و براسـاس 

دهـک خانـوار مشـخص خواهد شـد.
 مدیر تأمین مسـکن و امور مهندسی ساختمان 
کمیتـه امـداد اسـتان اصفهـان، بـا اذعـان بـر 
اینکه متقاضیـان واجد شـرایط از همه خدمات 
عمرانی قابـل ارائـه به سـایر مددجویـان بهره 
منـد خواهنـد بـود، گفـت: وام، کمک هـای 
بلاعـوض و حمایت هـای خیـران، بـه ماننـد 
سـایر پروژه های مسـکونی که در دست اجرای 
این نهـاد قـرار دارد، به متقاضیان واجد شـرایط 
در طرح نهضـت ملی مسـکن نیز ارائـه خواهد 

شـد.

مدیر منطقه ۳ 
 شهرداری اصفهان 

خبر داد:
پیشرفت ۷۰ درصدی 

گذرگاه تاریخی و 
گردشگری خورشید

مدیـر منطقه سـه شـهرداری اصفهان 
از پیشـرفت ۷۰ درصـدی سـاماندهی 
گـذرگاه تاریخی با محوریت سـه مناره 

معـروف در ایـن منطقه خبـر داد.
محمدباقـر  ایمنـا،  گـزارش  بـه 
کلاهـدوزان با بیـان اینکه منطقه سـه 
شـهرداری اصفهـان دارای بیشـترین 
گذرهـای تاریخـی و قدیمـی اسـت، 
اظهار کـرد: یکـی از مکان های بسـیار 
قدیمـی این منطقـه محلـه »جویباره« 
اسـت کـه سـاماندهی گذرگاه هـای 
تاریخی آن از سـال های گذشـته مورد 
هدف شـهرداری اصفهان و در دسـتور 

کار منطقـه قـرار گرفتـه اسـت.
وی افزود: سـاماندهی گـذر دارالضیافه 
منـاره  دو  پیونـد  برقـراری  بـرای 
دارالضیافـه بـا محـور گردشـگری 
جویباره و منار سـاربان و چهل دختران 
بـا نـام گـذر »خورشـید« نام گـذاری 
شـده که طول محور احیا و سـاماندهی 
حدفاصـل بیـن دو منـار دارالضیافـه تا 
منار سـاربان به طـول ۶۰۰ متر اسـت.

مدیـر منطقه سـه شـهرداری اصفهان 
تصریـح کـرد: ابتـدای ایـن محـور بـا 
منـار تاریخی چهـل دختران از سـمت 
خیابـان سـروش و قدمـت نزدیـک به 
هزار سـال آغاز می شـود و پـس از گذر 
از دل محلـه سـرتاوه بـه منار سـاربان 
می رسـد و سـپس وارد خیابـان کمـال 
می شـود و تـا دومنـار دارالضیافـه در 
محلـه جویبـاره امتـداد پیـدا می کنـد.

وی ادامه داد: بـرای اجرای ایـن پروژه 
که بـا توجه بـه محـور تاریخـی دارای 
کـف و بدنـه نامناسـب بـود، منطقـه 
سـه بـر آن شـد ایـن محـور را بیشـتر 
مرمـت و احیا کند کـه در همین راسـتا 
کل مسـیر خاکبـرداری، بتن ریـزی، 
غلاف گـذاری، لوله هـای آبرسـانی، 
سـنگ فرش و نورپـردازی آن انجـام 

شـد.
کلاهـدوزان بـا اشـاره بـه اعتبـار پنج 
میلیـارد و ۲۰۰ میلیـون تومانـی ایـن 
پـروژه شـهری گفـت: بخشـی از ایـن 
گـذرگاه بـرای اتصـال بـه دو منـاره 
دارالضیافـه از عـرض خیابـان کمـال 
عبـور می کنـد که بـه حالـت جزیره ای 
اجرا و تمـام موارد ایمنـی و ترافیکی در 

آن رعایـت شـده اسـت.
وی اضافـه کـرد: در حـال حاضـر 
پیشـرفت عملیـات اجرایی ایـن پروژه 
حـدود ۷۰ درصد اسـت کـه پیش بینی 
می شـود تـا پایـان شـهریورماه جاری 

به پایـان برسـد.
مدیـر منطقه سـه شـهرداری اصفهان 
اظهـار امیـدواری کـرد: بـا احیـای 
سـه  منطقـه  تاریخـی  محورهـای 
همچـون بـازار منجم، بـازار در دشـت 
و گـذر قصـر کـه عملیـات عمرانی آن 
بـه تازگـی آغـاز شـده اسـت محـور 
گردشـگری جذابـی ایجـاد شـود کـه 
در کنـار سـایر جاذبه هـای معمـاری 
ایـن منطقـه همچـون بـازار سـنتی، 
نـد  خانه هـا و مسـاجد تاریخـی بتوا
باعث رونق گردشـگری در این منطقه 
باشـد، چراکه ایجـاد این محـور علاوه 
بـر بهبـود شـرایط محیطـی و زندگـی 
شـهروندان از لحـاظ اقتصـادی بـرای 
مـردم منطقـه آورده خواهـد داشـت.

مدیر منطقه ۹ شـهرداری اصفهان گفت: عملیات اجرایی احداث یک ایسـتگاه 
آتش نشـانی در غرب شـهر اصفهـان جـزو برنامه های امسـال ایـن منطقه در 

سـال جاری است.
سیدسـلمان قاضی عسـگر در گفت وگـو بـا خبرنـگار ایمنـا بـا اشـاره بـه 
فعالیت هـای انجام شـده در منطقـه ۹ شـهرداری اصفهان طی دو ماه نخسـت 
سـال جاری، اظهـار کـرد: پـس از اتمـام فعالیـت سـتاد نـوروزی، جـزو اولیـن 
مناطقی بودیـم که مناقصه شناسـایی پیمانکار آسـفالت معابر را برگـزار کردیم 

و از دو هفتـه آینـده ایـن عملیـات آغـاز خواهد شـد.

وی با بیان اینکـه منطقه ۹ با ۱۲۰ کیلومتـر مادی و انهار بیشـترین طول مادی 
را در بیـن مناطـق پانزده گانه شـهرداری اصفهـان دارد کـه ملزم بـه حفظ این 
منابـع و جلوگیـری از تخریـب آنهـا هسـتیم، افـزود: سـامان دهی مادی های 
منطقه را بـه عنوان یکـی از میراث های ارزشـمند شـهر امسـال آغـاز خواهیم 

کردیم.
مدیـر منطقـه ۹ شـهرداری اصفهان بـا تاکیـد بر لـزوم اهمیـت احیـای بافت 
فرسـوده تصریـح کـرد: احیـا و بازآفرینـی بافت فرسـوده شـهر در دسـتور کار 
اسـت، همچنین تعدادی از پروژه هـای دارای اولویت نیز با هماهنگی سـتاد در 

شـهرداری اصفهـان انجـام می شـود.
قاضی عسـگر با بیان اینکه احداث ایسـتگاه بی آرتی آتشـگاه تاکنون پیشـرفت 
خوبی داشته اسـت، گفت: عملیات اجرایی احداث یک ایسـتگاه آتش نشانی در 
غرب شـهر اصفهان جزو برنامه های امسـال این منطقه در سـال جاری اسـت.

وی خاطرنشـان کـرد: تـلاش کردیـم در راسـتای توجـه بـه پروژه هـای 
محله محور، جزو مناطق پیشـتاز باشـیم، البته انجـام این پروژه ها در سـه ماهه 
نخسـت سـال آغاز می شـود که امیـدوار هسـتیم تـا پاییـز ۱۴۰۲ به سـرانجام 

برسـد.

مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان:

ایستگاه 
آتش نشانی در 
غرب شهر اصفهان 
احداث می شود
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مدیرکل منابع طبیعی استان اصفهان گفت: قرق مراتع استان اصفهان 
۲۵ اردیبهشت شکسته و دام ها به مراتع وارد می شوند. ابوطالب امینی 
در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: از ۲۵ اردیبهشت دامداران دارای مجوز 
می توانند برای چرا و استفاده از پروانه وارد مراتع شوند. وی افزود: ۴۱ 
هزار خانوار در استان اصفهان دارای مجوز چرای دام و استفاده از مراتع 
در فصل بهار هستند که از تاریخ مذکور وارد عرصه شده و تا زمان 
مشخص در سطح پیش بینی شده زندگی و از منابع استفاده می کنند. 
مدیرکل منابع طبیعی استان اصفهان ادامه داد: ورود زود هنگام به 
مراتع منجر به آسیب به منابع و ایراد خسارت خواهد بود که پیامدهای 
خسارت بار آن تا سال ها بعد نیز باقی می ماند. وی با بیان اینکه ۲۸ 
تعاونی برای ساماندهی چرای دام در استان اصفهان تشکیل شده، 
تصریح کرد: فعالیت نظام مند اتحادیه ها و تعاونی ها منجر به مدیریت 
مردمی بر مراتع و قانون مداری بوده است. به گفته امینی، همکاری 
مردم در حفظ مراتع در جلوگیری از فرسایش خاک و مراقبت از سرمایه 

طبیعی نقش دارد و نباید با نگاه شخصی و منافع فردی به محیط زیست 
و منابع عمومی خسارت بزنیم. وی خاطرنشان کرد: برداشت موسیر، 
کتیرا و مواردی از این قبیل در منابع طبیعی نیز مستلزم اخذ مجوز از 
اداره بهره برداری اداره کل منابع طبیعی استان اصفهان است تا بر 
اساس برنامه مشخص و میزان بازدهی خاک این اقدام صورت بگیرد.

امینی اضافه کرد: برداشت غیرمجاز و یا ورود زودهنگام به مراتع 
فرسایش خاک، وقوع سیلاب و تهدید امنیت غذایی را به همراه 
دارد و این گونه خسارت های غیرقابل جبران به عرصه های طبیعی 
وارد می شود. وی با بیان اینکه فرهنگ سازی و همکاری مردمی در 
حفظ منابع طبیعی مورد تقاضا است، یادآور شد: در صورتی که افراد 
سودجویی انجام دهند مطابق با قانون با آنان برخورد خواهد شد. به 
اعتقاد مدیرکل منابع طبیعی استان اصفهان، دارایی موجود سرمایه 
همه مردم بوده و نباید منابع عمومی توسط جمعی ناشناس تهدید 

و تخریب شود.

همایش آموزش کاربران آسیب پذیر در بخش برزک کاشان با عنوان 
دیده شو- ایمن شو برگزار شد. رئیس اداره ایمنی و ترافیک اداره 
کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان گفت: همایش 
آموزش کاربران آسیب پذیر در بخش برزک کاشان با عنوان دیده 

شو- ایمن شو برگزار شد.
معید ذهبیون در این همایش که باحضور رئیس اداره راهداری و 
حمل ونقل جاده ای شهرستان کاشان و مسئولین پلیس راه استان و 
شورای اسلامی و دهیاری روستای ویدوجا برگزار شد، اظهار کرد: 
آموزش کاربران آسیب پذیر به عنوان یکی از ارکان اصلی فرهنگ 

سازی و ارتقای فرهنگ ایمنی محسوب می شود.
وی افزود: به همین منظور و با هدف کاهش حوادث رانندگی سلسله 

همایش های دیده شو، ایمن شو در سراسر استان برگزار می شود.
وی تصریح کرد: خوشبختانه با اقدامات فرهنگی انجام شده در یک 
دهه گذشته، میزان تصادفات منجر به فوت در مدارس حاشیه راه ها 

و روستاهای حاشیه راه های استان به صفر رسیده است.
ذهبیون کفت: تلاش برای کاهش حوادث رانندگی بدون همکاری 

مردم و گروه های هدف امکان پذیر نخواهد بود.
رئیس اداره ایمنی و ترافیک استان اصفهان اضافه کرد: تبیین 
طرح ارتقای ایمنی کاربران آسیب پذیر، آموزش نکات ایمنی به 
موتورسواران، عابرین، ادوات کشاورزی و وانت بارها، تعمیر و 
نصب روشنایی موتورسیکلت ها در محل توسط تعمیرکار مجاز، 
چسباندن برچسب شبرنگ روی موتورسیکلت، ادوات، وانت، 
کامیون و اهدای کلاه ایمنی به راکبان شرکت کننده در طرح از 
جمله موضوعات و برنامه های این همایش بود. وی ضمن تقدیر از 
تلاش و همکاری های انجام شده از سوی سایر دستگاه های مربوطه 
همچون پلیس و دهیاری ها گفت: امیدواریم در سال های آینده روند 
صفر بودن تصادفات در روستاها و مدارس حاشیه راه ها را در استان 

اصفهان حفظ کنیم.

رئیـس کمیسـیون عمـران، معمـاری و شهرسـازی شـورای 
اسـلامی شـهر اصفهـان بـا اشـاره بـه موضـوع گردشـگری و 
برنامه ریـزی بـرای حضـور معـاون وزیـر میـراث در پنجمیـن 
اجـلاس رؤسـای کمیسـیون های شهرسـازی کلان شـهرها و 
مراکـز اسـتان ها در اصفهـان گفت: درصـدد هسـتیم دبیرخانه 
اتحادیه شـهرهای تاریخـی ایـران را در اصفهان تثبیـت کنیم.

رسـول میرباقـری در گفت وگـو بـا خبرنـگار ایمنـا با اشـاره به 
برگزاری پنجمین اجلاس رؤسـای کمیسـیون های شهرسازی 
و معمـاری کلان شـهرها و مراکـز اسـتان ها اظهـار کـرد: این 
اجلاس روزهای بیست وهشـتم و بیسـت ونهم اردیبهشـت ماه 
سـال جـاری بـه میزبانـی شـهرداری اصفهـان بـا موضـوع 
بازآفرینی شـهری و محورهـای تاریخی با رویکرد گردشـگری 

در ایـن کلان شـهر برگـزار خواهد شـد.

وی با اشـاره بـه اینکه اصفهـان در موقعیـت خاصی قـرار دارد، 
افـزود: تـلاش شـده اسـت تا ایـن اجـلاس به صـورت ویـژه و 
بـا حضـور رؤسـای کمیسـیون های شهرسـازی کلان شـهرها 
و مراکـز اسـتان ها به همـراه معاونـان شهرسـازی آن هـا و 
تعـدادی مهمـان ویـژه از جملـه مسـئولان کشـوری، نظـارت 
 راه و شهرسـازی، وزارت میـراث و وزارت کشـور برگـزار 

شود.
رئیـس کمیسـیون عمـران، معمـاری و شهرسـازی شـورای 
اسـلامی شـهر اصفهان تصریـح کرد: ایـن اجلاس دارای سـه 
کلیـدواژه شـامل بازآفرینی، بافت تاریخی و گردشـگری اسـت 
کـه هـر سـه موضـوع از گره هـای اصفهـان و از موضوعـات 
شـاخص و اصلـی و از اولویت هـای کمیسـیون شهرسـازی، 

مدیریـت جدیـد شـهری و شـورای ششـم بوده اسـت.

عضو شورای شهر اصفهان مطرح کرد:مدیرکل منابع طبیعی استان اصفهان خبر داد:

 تلاش برای تثبیت دبیرخانه اتحادیه شهرهای ۲۵ اردیبهشت روز شکست قرق
تاریخی ایران در اصفهان

گزارش تصویری

برگزاری همایش دیده شو، ایمن شو در کاشان
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رئیس مؤسسه استنادی و پایش علم و فناوری جهان 
اسلام ISC گفت: چنانچه تمهیدات ویژه ای اندیشیده 
نشود با توجه شتاب گرفتن رقبای منطقه ای، ارتقا و حتی 

حفظ جایگاه علمی ایران امکان پذیر نیست.
اجلاس رؤسای دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی، 
پژوهشی و فناوری امروز ۲۱ اردیبهشت ۱۴۰۲ با 
حضور دکتر محمدعلی زلفی گل وزیر علوم، تحقیقات 
و فناوری، دکتر رضامراد صحرایی سرپرست وزارت 
آموزش و پرورش، حجه الاسلام و المسلمین دکتر 
خسروپناه دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی، آیت 
الله دکتر لطف الله دژکام نماینده ولی فقیه در استان 
فارس و امام جمعه شیراز، دکتر محمد هادی ایمانیه 
استاندار فارس، نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
در شهر شیراز و رؤسای دانشگاه ها، مؤسسات آموزش 
عالی، پژوهشی و فناوری کشور در محل ISC آغاز 

به کار کرد.

در مراسم افتتاحیه این اجلاس، دکتر سید احمد 
فاضل زاده رئیس ISC، سخنرانی خود را با حضور 
سکانداران عرصه علم و فناوری کشور در دارالعلم 
شیراز با بیت زیر از شیخ اجل، سعدی شیرازی آغاز کرد: 
نگه دار فرصت که عالم دمی است، دمی پیش دانا به 

از عالمی است.
جمع  در  رهبری  معظم  مقام  گفت:  زاده  فاضل 
دانشگاهیان و نخبگان فرمودند، نباید به این سطح 
از پیشرفت علمی بسنده کرد و باید در گام دوم انقلاب 
به رسیدن به نقطه اوج اندیشید. بی شک جامعه علمی 
و فناوری کشور خود را بعنوان یکی از مخاطبان اصلی 
فرمان معظم له در سال ۱۴۰۲ تحت عنوان »مهار تورم، 
رشد تولید« می دانند و انشاالله تحقق آن را از مسیر 
تقویت و افزایش تولید علم و فناوری در زیست بوم 

اقتصاد دانش بنیان دنبال خواهند کرد.
وی ادامه داد: علم و فناوری پیشران توسعه پایدار کشور 

است و توسعه علم و فناوری، خود در گرو پژوهش 
اصیل، نوآورانه و پیشرو است. مؤسسه استنادی و پایش 
علم و فناوری جهان اسلام )ISC( سه دهه نخست از 
عمر پربار خود را صرف پشتیبانی از امر پژوهش در ایران 
کرده است. ارائه خدمات گوناگون به جامعه علمی شامل 
تأمین نیازهای اطلاعاتی، اعتبارسنجی بروندادهای 
پژوهشی و سنجش عملکرد و رتبه بندی دانشگاه های 

ایران و کشورهای اسلامی از این جمله است.
ISC سومین سامانه  ISC گفت: مؤسسه  رئیس 
استنادی جهان پس از WoS و Scopus به شمار 
می رود و سنجش و پایش مستمر بروندادهای علمی و 
فناوری دانشگاه ها، مؤسسات پژوهشی و پارک های علم 
و فناوری جمهوری اسلامی ایران و دیگر کشورهای 
اسلامی را که از بایسته های سیاستگذاری و برنامه 
ریزی آگاهانه و پایدار در حوزه علم و فناوری است 

وجهه همت خود قرار داده است.

فاضل زاده افزود: اکنون به مدد شواهد برآمده از 
نیم که در  تحلیل های گسترده علم سنجی، می دا
دهه های اخیر، وضعیت علمی ایران در جهان و 
کشورهای اسلامی بهبود چشمگیری داشته است. 
ایران در سال ۲۰۲۲ در میان کشورهای جهان به رتبه 
۱۵ و ۱۷ بر اساس دو پایگاه Scopus و WoS دست 

یافت که نسبت به سال های قبل بهبود نشان می دهد.
وی خاطرنشان کرد: خوشبختانه در سال ۲۰۲۲ 
میلادی ۱۹ درصد از پژوهشگران جهان اسلام و ۱۸ 
درصد از بروندادهای پژوهشی جهان اسلام به ایران 
تعلق داشته است. حضور چشمگیر دانشمندان از ایران 
در جمع نویسندگان پراستناد، نویدبخش ارتقای رؤیت 
پذیری علم ایران و زمینه سازی برای مرجعیت علمی 

بوده است.
رئیس ISC افزود: ایران در سال های ۲۰۱۷ تا ۲۰۲۰ 
در میان کشورهای جهان اسلام رتبه نخست و در 

سال های ۲۰۲۱ و ۲۰۲۲ رتبه دوم را پس از کشور ترکیه 
به لحاظ شمار آثار علمی از آن خود کرده است. چنانچه 
تمهیدات ویژه ای اندیشیده نشود با توجه به سرمایه 
گذاری های بالا و شتاب گرفتن بسیاری از کشورهای 
جهان، بویژه بعضی از رقبای منطقه ای، ارتقا و حتی 

حفظ این جایگاه امکان پذیر نیست.
فاضل زاده ادامه داد: اکنون، مؤسسه ISC در دهه چهارم 
از حیات خود با حمایت های وزیر علوم نقشی بی بدیل 
و یگانه را به عنوان مرجع علم سنجی و اعتبارسنجی 
بروندادهای پژوهشی ایران و کشورهای اسلامی ایفا 
می کند و مأموریت های مهمی را برای پشتیبانی از 
توسعه علمی و فناوری کشور در چشم انداز خود قرار 

داده است.
وی افزود: اهم این مأموریت ها عبارت از کمک به 
استقرار نظام نوآوری ایران با طراحی و راهاندازی 
سکوهای علم و فناوری، کمک به دیپلماسی علمی 
و تحقق مرجعیت علمی کشور، پایش علم، فناوری 
و نوآوری و ترسیم نقشه علمی کشور، تأمین نیازهای 
اطلاعات علمی و زیرساخت های فنی به منظور ارتقای 
ساختار، کیفیت دسترسی و همچنین حفظ و ارتقای 

اصول اخلاق علمی است.
رئیس ISC گفت: سرآغاز این مأموریت های نو، راه 
اندازی دو سکوی »نظام ایده ها و نیازها« یا به اختصار 
»نان« و درگاه »آشنایی با نخبگان و آینده سازان« یا 
 ،ISC-ID به اختصار »دانا«، ابداع و تخصیص شناسه
راه اندازی خدمات شناسایی و ارزیابی »سرآمدان علم 
و فناوری و دیپلماسی علمی«، اعطای جایزه ملی و بین 
المللی ISC و تحلیل بهره وری و اقتصادی تولید علم 

در کشور بوده است.
وی افزود: ISC برنامه های متعدد دیگری را در چشم 
انداز خدمات خود به جامعه علمی و فناوری قرار داده 
است که نمونه ای از محورهای اساسی این برنامه ها 
شامل طراحی سامانه هایی برای سنجش کیفیت 
و اعتبارسنجی محتوایی علم و ارزیابی آنها در پرتو 

اولویت ها و چالش های اساسی کشور، بهره گیری از 
فناوری های نوین به ویژه هوش مصنوعی در ارتقای 
خدمات سامانه ها، ایجاد سامانه یکپارچه و متمرکز 
نشریات علمی جهان اسلام، ارائه خدمات مدیریت 
دانش به ویژه طراحی نقشه های دانش ضمنی از 
پژوهشگران و دانشمندان، طراحی سامانه هایی برای 
نیل به چشم انداز علم آزاد از جمله طراحی مخازن 
دسترسی آزاد از داده های پژوهشی، سنجش ارزش و 

کیفیت استنادی پژوهش ها است.
فاضل زاده ادامه داد: همچنین این مؤسسه، در مسیر 
پشتیبانی از توسعه علمی کشور، رسالت ها، مأموریت ها 
و برنامه های پژوهشی خود را به نحوی تنظیم کرده 
است که بتواند راهکارهایی را برای چالش های اساسی 

مرتبط با رسالت های خود به جامعه علمی عرضه کند.
وی خاطرنشان کرد: از جمله این موارد می توان به 
سنجش عملکرد آموزش عالی در راستای اولویت های 
پژوهشی، حل مسائل اساسی کشور و ارزش های 
تمدن ایرانی-اسلامی، استانداردسازی روششناسی 
اعتبارسنجی بروندادهای پژوهشی و سنجش عملکرد 
دانشگاه ها، کاهش غلبه کمی گرایی بر ارزیابی پژوهش 
و لزوم تلفیق آن با رویکرد کیفی و محتوا محور به 

منظور دستیابی به ارزیابی های دقیق تر است.
رئیس ISC گفت: از دیگر موارد می توان به رصد 
تحولات اساسی دنیای علم و اطلاعات )مانند توسعه 
آزاد، سیاست های  علم  کاربرد هوش مصنوعی، 
دسترسی آزاد، و …( به منظور اتخاذ تدابیری برای 
بهره برداری از این دستاوردها و کاهش پیامدهای 
منفی آنها برای نظام علمی کشور، مقابله با پیامدهای 
تحریم های اطلاعاتی و علمی برای فعالیت های 
پژوهشی و ارتباطات علمی، توانمندسازی جامعه علمی 
کشورهای اسلامی از طریق ارتقای سواد اطلاعات 
علمی، سنجش و ارزیابی دانش بومی، )به ویژه در حوزه 
علوم انسانی، هنر و علوم اجتماعی( آینده پژوهی و آینده 

نگاری توسعه علمی کشور اشاره کرد. 

در اجلاس رؤسای دانشگاه ها هشدار داد:

خطر از دست رفتن 
جایگاه علمی ایران 
در منطقه

ایلان ماسک با انتشار توییتی جدید اعلام کرد:

معاونت علمی اعلام کرد؛

پژوهشگر سایبرنتیک عنوان کرد؛

لیندا یاکارینو مدیرعامل جدید توییتر

حمایت از 
پروژه های مبتنی بر 
نیاز بازار در توسعه 
شهر هوشمند

حکمرانی سایبر در کشور نیازمند زیرساخت و قانون گذاری

ایلان ماسـک می گویـد لیندا یاکارینـو، مدیر تبلیغاتی سـابق 
NBCU، به عنـوان مدیرعامـل جدیـد توییتـر انتخاب شـده 

اسـت.
ایلان ماسـک با انتشـار توییتی جدید اعلام کرد لیندا یاکارینو 
مدیرعامـل جدیـد توییتـر اسـت. بـه گفتـه ایـلان ماسـک، 
یاکارینو تمرکز اصلی اش را معطوف عملیات های کسـب وکار 
می کند. ایلان ماسـک روی طراحی محصـول و فناوری های 

جدیـد متمرکز می شـود.
ایـلان ماسـک می گویـد: »مشـتاق همکاری بـا لینـدا برای 

تبدیل کردن ایـن پلتفرم به X اپلیکیشـن همه چیز هسـتم«.
ایـلان ماسـک بـا عمـل بـه وعـده قبلـی اش اعـلام کـرده 
اسـت که در آینـده ای نزدیـک از سِـمَت مدیرعاملـی توییتر 
کناره گیـری می کنـد. ایـن کارآفریـن سرشـناس صنعـت 
فناوری از آغازبـه کار مدیرعامل جدید در تقریبـاً ۶ هفته آینده 

خبـر داده اسـت.
فعلًا هویت مدیرعامل جدیـد توییتر به صورت رسـمی اعلام 
نشـده، با این حال ایـلان ماسـک گفته کـه یـک زن را برای 
این جایگاه شـغلی انتخاب کرده است. ایلان ماسـک در ادامه 

مسـیر به عنـوان رئیـس اجرایـی هیئت مدیـره و مدیر ارشـد 
فناوری در توییتـر حضور خواهد داشـت.

چند سـاعت پس از انتشـار توییت ایلان ماسـک، خبرگزاری 
وال اسـتریت ژورنال در گزارشـی اختصاصـی ادعا کـرد لیندا 
یاکارینو، مدیر تبلیغاتی NBCUniversal، »در حال مذاکره« 
بـرای تبدیـل شـدن بـه مدیرعامـل توئیتر اسـت. به نوشـته 
انگجت، یاکارینو همـواره حامی یافتن راه هـای جدیدی برای 

اندازه گیری میـزان اثرگـذاری تبلیغات بوده اسـت.
ماسـک و یاکارینو پیش تر در یک سـری رویدادهای مربوط به 

صنعـت تبلیغـات در کنـار یک دیگـر حضـور پیـدا کرده انـد. 
همچنین یاکارینو بارهـا در حمایت از ایلان ماسـک مصاحبه 
کرده اسـت. NBCUniversal همکاری گسترده ای با توییتر 
دارد و اخیـراً قـرارداد جدیـدی امضـا کرده اسـت تـا ویدیوی 

مسـابقات المپیک ۲۰۲۴ را در توییتـر پخش کند.
لینـدا یاکارینـو مدتـی پیـش در یـک توییـت اعلام کـرد که 
توییتـر بایـد سـرویس Periscope را احیـا کنـد. او در ادامه 
توییتش خطاب به ایلان ماسـک نوشـت: »این ایده ای برای 

همـکاری جدیدمان اسـت«.

مدیرکل نوآوری معاونت علمی ریاست جمهوری از عزم جدی معاونت 
علمی برای حمایت از طرح های توسعه دهنده شهرهای هوشمند خبر 

داد.
مریم ملونی، مشاور در تدوین چارچوب های قانونی و نهادی به منظور 
استقرار اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری با حضور در چهارمین دوره نمایشگاه شهر هوشمند 
بر عزم جدی معاونت علمی برای حمایت از طرح های توسعه دهنده 
شهرهای هوشمند، تاکید کرد و افزود: برای تحقق این کار نیاز داریم که 

همه نهادهای ذیربط و مؤثر در این زمینه، ایفای نقش کنند

وی افزود: در راستای سیاست های اخیر معاونت علمی، فناوری و توسعه 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، طرح ها و پروژه هایی که در قالب 
پروژه های کلانی از سوی دستگاه ها و نهادهای اجرایی پیشنهاد و در 
قالب خرد شدن به پروژه های کوچک و متوسط توسط شرکت های 
دانش بنیان، فناور و خلاق و قابلیت اجرایی شدن دارند، از سیاست های 
حمایتی معاونت با همکاری نهادهای حاکمیتی که تولیت این کار را 

بر عهده دارند، از جمله وزارت کشور و شهرداری برخوردار می شوند.
ملونی در ادامه با اشاره به این که طرح ها باید توسط بخش خصوصی، 
شرکت های دانش بنیان، فناور و خلاق انجام شوند، گفت: معاونت علمی 

آمادگی دارد در زمینه توسعه شهر هوشمند در قالب نقشه راه مدون در 
کشور با دیگر نهادها همکاری کند و در این زمینه تقسیم کار ملی و 
نهادی برای هدفمند کردن فعالیت ها و هزینه کرد و تخصیص اعتبارات 

باید مورد توجه قرار گیرد.
وی ادامه داد: یکی دیگر از ظرفیت های معاونت علمی این است که 
از پروژه هایی که دانش فنی آنها در کشور وجود ندارد نیز در قالب 
برنامه های سیاست گذاری ذیل ستادهای فعال حوزه های انرژی، حمل 
و نقل، عمران و ساختمان، فناوری و اطلاعات، فناوری نرم و آب، اقلیم و 
محیط زیست؛ حمایت کند که لازم است از سوی نهادها و دستگاه های 

اجرایی متولی اطلاعات و ابعاد کار، طرح موضوع شود.
وی در پایان تصریح کرد: در حال حاضر طرح های پایلوت و آزمایشی 
موفقی در سطح کشور در زمینه شهر هوشمند به اجرا درآمده است که 
با توجه به گستردگی مقوله شهر هوشمند باید این طرح ها با ایجاد 
قطب های تخصصی و تقسیم کار در قالب پایلوت کردن مناطق و 
ایجاد بستر لازم برای انتقال تجربیات موفق و ناموفق در سطح کشور 
و همچنین در سطوح بین المللی به شکل تخصصی، بستر مناسبی را 
برای انجام پروژه ها و فعالیت های موفق و با سرعت مناسب در کشور 

ایجاد کند.

پژوهشگر و نویسنده مطالعات سایبرنتیک گفت: حکمرانی سایبر 
در کشور و تثبیت آن نیازمند زیرساخت، قانون گذاری و درک این 

مقوله از سوی مسئولان است.
محمدعلی شکوهیان راد در نشست »حکمرانی فضای سایبر« از 
سلسله نشست های الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت در اصفهان، 
با مقایسه رویکردهای مختلف برای موضوع سایبر افزود: اگر 
بموقع به فضای سایبر اهمیت می دادیم، اکنون تردید درباره 

آن وجود نداشت.
وی ادامه داد: ابتدا تصور این بود که سایبر تنها ادعایی اغراق 
گونه است اما به دنبال چند اتفاق، دیگر در چنین شرایطی نیستیم.

شکوهیان راد افزود: ترویج گفتمان و ادبیات فضای سایبر از منظر 
حاکمیت و همچنین فضای فتنه اندود سال گذشته علت این 

تغییر دیدگاه است.

این پژوهشگر حوزه سایبر افزود: بدنبال این رخدادها اکنون 
تردیدها نسبت به مسئله سایبر کنار رانده شده و ادبیات آن مورد 

پذیرش قرار گرفته است.
شکوهیان راد به دیدگاه های مختلف هنگام مواجهه با فضای 
سایبر اشاره و بیان کرد: دیدگاه نخست معتقد است فضای سایبر 
مقوله ای کاملًا فنی است که بین آن و موضوع حکمرانی هیچ 

ارتباطی نیست و از هم تفکیک می شوند.
استاد دانشگاه تهران گفت: دیدگاه دوم اما معتقد است که 
حاکمیت نسبت به فضای سایبر متولی ایجاد امکانات زیرساختی 

است.
وی افزود: کسانی که در حوزه فضای سایبر، نگاه فن سالارانه 
دارند معتقد به دیدگاه نخست هستند و دیدگاه دوم در برخی 
مسوولان سابق وجود داشت که به دنبال گسترش پهنای باند 

بودند در حالی که به آسیب های فرهنگی این کار برای مردم 
توجه نداشتند.

شکوهیان راد خاطرنشان کرد: دیدگاه سوم بین فضای سایبر و 
حاکمیت ارتباط نزدیک تری قائل و معتقد است که حاکمیت این 
زیرساخت ها را باید تنظیم و درخصوص آن مقرراتی را وضع کند.

وی اضافه کرد: عنوانی که تحت اصطلاح "حکمرانی فضای 
مجازی" در ادبیات برخی از مسوولان می شنویم بیشتر پیرامون 

دیدگاه سوم است.
پژوهشگر و نویسنده مطالعات سایبرنتیک گفت: دیدگاه چهارم 

معتقد است سایبر خود حاکمیت است.
وی ادامه داد: بنا به اظهار فعالان حوزه مطالعات راهبردی 
بخش های سیاست، اقتصاد، فرهنگ، اجتماع، امنیت و دفاع باید 

در تعادل باشند تا اهداف حاکمیتی پیاده شود.
شکوهیان راد خاطر نشان کرد: در دیدگاه سوم، فضای سایبر هم 
عرض اقتصاد و فرهنگ اما در مجموعه حکمرانی است، در حالی 
که در دیدگاه چهارم، سایبر نه یکی از شئون حاکمیت بلکه خود 

حاکمیت است.
وی تصریح کرد: مادامی که حکومت از فضای سایبر استفاده 
کند و مردم مخاطب این فضا باشند اما نتواند آن را به نفع آرمان ها 
و ارزش هایش مدیریت کند مثل این است که آن حکومت 
زیرساخت های زندگی را می دهد اما نرم افزارها را کسانی دیگر 
بر مردم آن جامعه تحمیل می کنند که متاسفانه این موضوع در 

جامعه ما عینیت دارد.
پژوهشگر و نویسنده مطالعات سایبرنتیک گفت: سه حالت اول 
برای شناخت فضای سایبر و دیدگاه چهارم برای تصمیم گیری 

است به این معنا که بپذیریم سایبر خود حاکمیت است.
وی با طرح این پرسش که آیا می توان سیستم انتظامی یا قضایی 

کشور را برُون سپاری کرد یا فروخت، افزود: در واقع امکان برون 
سپاری فضای سایبر تحت هیچ شرایطی وجود ندارد زیرا نه یکی 

از شئون حاکمیت بلکه خود حاکمیت است.
پژوهشگر و نویسنده مطالعات سایبرنتیک با بیان اینکه امروز در 
معرض جدی ترین جنگ شناختی هستیم که تاریخ بشر به خود 
دیده است، افزود: میانگین حجم اطلاعات منفی، ناامیدکننده 
و ویرانگر که یک فرد ایرانی در فضای سایبر دریافت می کند 
بین ۱۳۰ تا ۱۴۰ برابر اطلاعاتی است که سایر کاربران سایبر در 

سراسر جهان کسب می کنند.
وی ادامه داد: باید باور کرد که اکنون عنصر اصلی حاکمیت 
اطلاعات است و اگر این اطلاعات در اختیار ما نباشد از سوی 

دشمن مدیریت می شود که این موضوع باید تبیین شود.
شکوهیان راد گفت: زیرساخت باید برای ما تولید قدرت کند، اگر 
امروز به دنبال اصلاح اقتصاد و بهبود سطح زندگی مردم هستیم 
نخست باید زیرساخت تولید قدرت یعنی اقتدار سایبرنتیک و 

شبکه ملی اطلاعات را تقویت کنیم.
وی با بیان اینکه شبکه ملی اطلاعات باید به ما مدیریت 
مستقل، امن و بومی بدهد، گفت: گام سوم، قانون گذاری است 
یعنی مادامی که برای فضای سایبر قانون نداشته باشیم نتیجه 

نخواهیم گرفت.
شکوهیان راد به گام های تحقق حکمرانی سایبر اشاره و بیان 
کرد: ایجاد شبکه ملی اطلاعات و فضای سایبر ملی را باید در گام 

نخست انقلاب اسلامی انجام می دادیم.
وی تصریح کرد: بدنبال عقب افتادگی در سال گذشته که رویکرد 
برون سپاری حاکمیت از طریق فضای سایبر برقرار بود این اتفاق 
رخ نداد، از این رو امروز باید با سرعت و رویکرد انقلابی این عقب 

ماندگی را جبران کنیم.

سوندار پیچای، مدیرعامل گوگل و آلفابت، یک روز پس از برگزاری کنفرانس 
بزرگ I/O که با خبرهای مهمی درباره هوش مصنوعی همراه بود، به مصاحبه 
با نشریه ورج نشست. پیچای در ماه های اخیر تیم های هوش مصنوعی 
 Google DeepMind گوگل و آلفابت را ترکیب کرده است تا واحد تجاری

ایجاد شود.
ساتیا نادلا، مدیرعامل مایکروسافت، به دنبال رونمایی نسخه جدید موتور 
جست وجوی بینگ گفت شخصاً احترام زیادی برای سوندار پیچای و اعضای 

تیمش قائل است، اما دوست دارد رقصیدن گوگل را ببیند.
نادلا در مصاحبه اش با تأکید روی جایگاه گوگل در حوزه موتورهای 
جست وجو گفت: »امیدوارم که با نوآوری ما، آن ها خودنمایی کنند و نشان 
دهند که آن ها نیز می توانند برقصند. می خواهم مردم بدانند که ما آن ها را به 

رقصیدن وادار کردیم«.
پیچای در واکنش به گفته نادیا بدون اشاره مستقیم به رقصیدن گوگل 
گفت او و اعضای تیمش روی ارائه درست قابلیت های جدید در حوزه موتور 
جست وجو تمرکز کرده اند: »برای من در این لحظات مهم است که سیگنال 
اصلی را از نویز جدا کنیم. در اینجا سیگنال این است که راه جدیدی برای بهتر 
کردن جست وجو و تجربه کاربری وجود دارد، اما باید این کار را درست انجام 

دهیم... بقیه ماجرا برای من نویز )سروصدای اضافی( است«.
 Search Generative به گفته سوندار پیچای، گوگل، کار روی قابلیت
Experience را از سال گذشته آغاز کرد یعنی قبل از رونمایی نسخه جدید 
بینگ. Search Generative Experience فناوری هوش مصنوعی مولد 

را به موتور جست وجوی گوگل تزریق می کند.
پیچای در ادامه مصاحبه اش به نگرانی مردم درباره از بین رفتن شغل ها 
توسط هوش مصنوعی اشاره کرد. مدیرعامل گوگل گفت که سال ها پیش 
تصور می شد با توسعه فناوری، سینماها از بین می روند اما چنین اتفاقی رنگ 

حقیقت به خود نگرفت.
به گفته مدیرعامل گوگل، مردم ۲۰ سال پیش تصور می کردند که یک سری 
شغل ها با اتوماسیون به طور کامل از بین می رود اما در نهایت شاهد چنین 
چیزی نبودیم. پیچای معتقد است که هوش مصنوعی می تواند شغل ها را 

بهینه تر کند، اما همزمان یک سری عواقب ناخواسته نیز خواهد داشت.
سوندار پیچای می گوید که نباید مستقیماً جلوی توسعه هوش مصنوعی 
را گرفت چون این فناوری مزایای زیادی به همراه دارد. هوش مصنوعی از 
نگاه پیچای »چیزی پیچیده است که باید در گذر زمان با آن دست وپنجه 
نرم کرد.« پیچای در ادامه می گوید: »به نظرم ما شرکتی بزرگ تر هستیم؛ 
بنابراین فکر می کنم که به شیوه مسئولیت پذیرتری سراغش خواهیم رفت«.

هوش مصنوعی می تواند 
شغل ها را بهینه تر کند

هوش مصنوعی
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